
فــــولاد در شهــــر

با همت متخصصان فولاد مبارکه محقق شد:

موفقیت فولاد مبارکه در ارتباط با سامانه حمل ونقل جاده ای  کشور
معاون خدمات شهری شهرداری اصفهان مطرح کرد:

پایداری منابع آبی فضای سبز طی 4 سال اخیر در شهر اصفهان
پروژه ارتباط با سامانه 
حمل ونقــل جاده ای 
کشور در شرکت فولاد مبارکه با موفقیت 

به اجرا در آمد.

 اسماعیل نصر اصفهانی کارشناس سیستم های 
اطلاعاتــی یکپارچه و مســئول سیســتم های 
حوزه تأمین شــرکت فولاد مبارکــه اظهار کرد:  
این پروژه با همت و تلاش بی وقفه کارشناســان 
واحد سیستم های اطلاعاتی، واحد نرم افزارهای 
سیســتمی، واحد حمل ونقل و شــرکت ایریسا 
پیاده ســازی و در اختیار واحدهای متقاضی در 
شــرکت فولاد مبارکه قرار داده شــده است.وی  
در ادامــه  افزود: یکی از نیازهــای مبرم در حوزه 
لجستیک فولاد مبارکه پیگیری و گزارش گیری 
از وضعیت حمل مواد اولیه به شرکت در کمترین 
زمان ممکن و با کیفیت قابل قبول اســت. پروژه 
ارتباط با سامانه حمل ونقل کشور در قالب طرح 
توسعه سیستم های اطلاعاتی و به منظور انتقال 
اطلاعات و گزارش گیری از بارنامه های ثبت شده 
در سیســتم های راهداری، راه اندازی شده است.

کارشــناس سیســتم های اطلاعاتی یکپارچه  
فولاد مبارکه مزایای اجرای این پــروژه را به این 
شرح برشــمرد: امکان گزارش گیری از اطلاعات 
بارنامه های صادره توســط باربری های مختلف 
در سطح استان و دسته بندی آن ها بر اساس کد 
کالا، فروشنده و راننده حمل کننده کالا، شناسایی 
رانندگان متخلف بر اســاس دو معیار میزان وزن 
بارنامه شــده و میزان مسافت طی شــده از مبدأ 
به مقصد، عدم نیاز به ثبــت اطلاعات بارنامه ها و 
سفارش های حمل شده به شرکت فولاد مبارکه 
در آینده نزدیک و اســتفاده از اطلاعات بارنامه ها 

در سیســتم های مختلف مانند مدیریت کالا و 
خرید.وی خاطرنشان کرد:  این پروژه با حمایت 
مدیریت فنــاوری اطلاعات و همکاری رؤســای 
فناوری اطلاعات، کارشناســان واحد حمل ونقل 
و شرکت ایریسا در کوتاه ترین زمان ممکن انجام 
پذیرفته اســت.نصر اصفهانی در پایان گفت : در 
آینده با هدف اضافه کردن بارنامه های ریلی و متصل 
شدن سیستم به سامانه راه آهن جمهوری اسلامی 
ایران و همچنین  تکمیل سیستم های ارتباط با 
معادن، پروژه کامل تر می شود  و امید است با اجرای 
چنین پروژه هایی گام موفق و ارزشمند  دیگری 
در راستای اهداف شــرکت  برداشته شود.مدیر 
حمل ونقل و پشتیبانی شرکت فولاد مبارکه نیز 
در خصوص این پروژه گفت: جریان اطلاعات یکی 
از ارکان اصلی مدیریت زنجیره تأمین و لجستیک 
است و امروزه ارتباط مؤثر نهادهای درگیر در این 
فرایند بیش از پیش لازم است .محمدعلی زارعی 
افزود:  ســالانه بیش از ۴۰۰ هزار کامیون از مبدأ 
فولاد مبارکه یا به مقصــد آن، وظیفه حمل مواد 
اولیه و محصولات شــرکت را در کشور بر عهده 

دارند . برنامه ریزی و کنتــرل این حجم از ناوگان 
برای بزرگ ترین صاحب کالای کشــور نیازمند 
سیستم های اطلاعاتی با قابلیت اطمینان بالاست.

وی در ادامه خاطرنشــان کرد:  بــا پیگیری های 
واحد حمل ونقل و پشــتیبانی و مدیریت ارشد 
سازمان و به همت همکاران سیستم ها و فناوری 
اطلاعات، ارتباط با سامانه برخط سازمان راهداری 
و حمل ونقل جاده ای کشــور، به عنوان مهم ترین 
سند حمل بار، از تیرماه ســال جاری برقرار شد و 
کلیه اطلاعات مندرج در بارنامه شامل مشخصات 
محموله، گیرنده، فرستنده، راننده، وسیله نقلیه 
و هزینه هــای مربوطه پس از ثبت در سیســتم 
مذکور در  EIS فولاد مبارکه بارگذاری می شود 
و امکان انواع پایش و تحلیل را فراهم می کند. مدیر 
حمل ونقل و پشتیبانی  با اشاره به این که به زودی 
مشابه این ارتباط با ســازمان راه آهن جمهوری 
اسلامی ایران نیز برقرار خواهد شد، افزود :  پرهیز 
از دوباره کاری و ثبت دســتی و مکرر اطلاعات در 
سیستم های مختلف و اطمینان از صحت و سرعت 
تبادل اطلاعات از مزایای قابل توجه این پروژه است.

معاون خدمات شهری 
شــهرداری اصفهان 
گفت: با بهره برداری از پساب تصفیه شده 
و احداث 86 کیلومتر خط کلکتور، پایداری 
منابع آبی فضای سبز طی 4 سال اخیر در شهر 

اصفهان تضمین شد.

حسین امیری، در جلسه علنی شورای اسلامی شهر 
اصفهان که با معرفی پروژه هــای تصفیه و انتقال 
پساب به فضای ســبز، همراه بود، اظهار کرد: یکی 
از دغدغه هایی که در این دوره مدیریت شهری با 
توجه به خشکسالی و نبود منابع آبی به وجود آمد، 
تامین منابع آبی فضای سبز بوده است که با حمایت 
شورای شهر و شهردار در همین دوره اقدامات قابل 
توجه و ارزنده ای در جهت حراست از فضای سبز 
شهر اصفهان صورت گرفت.  وی ادامه داد: با توجه 
به آلایندگی اطراف شهر اصفهان و گازهای سمی، 
چاره ای نداریم جز اینکه به سمتی حرکتی کنیم 
که تاب آوری شهر را در جهت زیست پذیری فراهم 
کنیم؛ بر همین اساس برای تامین، انتقال و مدیریت 
توزیع مصرف آب طی سه سال اخیر در همه مناطق 

برنامه های قابل توجهی را اجرا کردیم. 
معاون خدمات شهری شهرداری اصفهان تصریح 
کرد: با توجه به شرایط خشکسالی باید به سمتی 

حرکت کنیم که منابع آبی پایدار را تامین کنیم. 
وی ادامه داد: در مقایسه با کاشان، زرین شهر و نطنز 
میانگین شــهر اصفهان کاهش بارش را داشته که 
بسیار نگران کننده است، با توجه به این موضوع، 
اگر رودخانه جاری شود در بالاترین سطح ایستایی 
ناشی از رودخانه، با پایین ترین سطحی که رودخانه 
جاری نیســت حدود چهــار متر کاهــش منابع 
زیرزمینی داریم و ایــن یعنی بیش از یک میلیون 

مترمکعب از این ذخایر کاهش پیدا می کند.
امیری بیان کرد: سال 97 بیش از 96 چاه ما کاملا 
خشک شد، 77 چاه خشک شده دارای تاسیسات 
بود، 87 چاه دارای آبدهی ناچیــز بود و 1۰2 چاه 
آبدهی متوسط داشت. وی افزود: با توجه به جاری 
شدن رودخانه در ســال 99 چاه های خشک شده 
به 9۰ مورد و چاه با آبدهی متوســط به 1۰7 مورد 
رسید که این نشان دهنده وابستگی چاه های آبی 

به زاینده رود است. 
معاون خدمات شهری شهرداری اصفهان تصریح 
کرد: کنتورهای نصب شده در مسیر آب نشان می 
دهد در سال 96 حدود 37 میلیون مترمکعب، سال  
97 حدود 26 میلیون مترمکعب، سال 99 حدود 36 
میلیون و سه ماهه امسال 9 میلیون مترمکعب از چاه 

ها نیازمند برداشت آب بوده است.

   شهرداری 23 میلیون مترمکعب کمتر 
از نیاز خود از منابع آبی استفاده می کند

وی افزود: نیاز آبی شهرداری برای یک سال بالغ بر 
56 میلیون مترمکعب است اما با توجه به کمبود 
منابع آبی مصرف حــدود 33 میلیون مترمکعب 

بوده است.
امیری با اشــاره به اینکه راهکارهایی برای تامین 
آب فضای سبز باید وجود داشــته باشد چراکه ما 
در هر ثانیه به سه هزار لیتر آب نیاز داریم، گفت: در 
همین راستا گزینه های متعدد را بررسی کردیم که 
گزینه سوم یعنی تامین هزار و 5۰۰ لیتر از آب های 
زیرزمینی و 1۴۰۰ لیتر از پساب را انتخاب کردیم تا 

این سه هزار لیتر تامین شود.
وی با اشاره به اقدامات در این زمینه، اظهار کرد: به 
همین منظور در راستای طراحی، اجرا و بهره برداری 
خطوط کلکتور در مناطق 15 گانه اقدام کردیم که 
پایش پســاب یکی از دغدغه های ما در این زمینه 
است که طی دو سال گذشته واحد پایش در سازمان 
پارک ها راه اندازی و هزار و 32۰ آزمایش پساب و 

هزار آزمایش خاک از پساب انجام دادیم.

   خریداری امتیاز 400 لیتر بر ثانیه پساب 
برای شهر اصفهان

معاون خدمات شهری شهرداری اصفهان افزود: در 
تامین آب فضای سبز به سمت استفاده از تصفیه 
پساب روی آوردیم و از تصفیه خانه شاهین شهر که 
در ابتدای همین دوره کلنگ زنی شد 1۰۰ لیتر در 
ثانیه و از تصفیه خانه پساب سپاهان شهر 1۴۰ لیتر 

در ثانیه برداشت می شود.
وی با بیان اینکه تصفیه خانه تکمیلی سپاهان شهر 
با شیوه لخته سازی تکمیل شده و ظرف چند روز 
آینده به بهره برداری می رسد، گفت: در 12 سال 

اخیر امتیاز ۴۰۰ لیتر پساب تصفیه خانه از سوی 
شهرداری خریداری شده بود که محل استفاده آن 
سجزی بود اما با توجه به خشکسالی این پساب را به 

شهر اصفهان انتقال دادیم.
امیری بیان کرد: در منطقــه 7 طراحی کردیم که 
حدود 1۴۰ لیتر بر ثانیه از همین ۴۰۰ لیتر برداشت 
کنیم و ایســتگاه پمپاژ حبیب آباد به این منظور 
تکمیل شــد. وی ادامه داد: در منطقه شش شهر 
اصفهان 2۴۰ لیتر پســاب از تصفیه خانه جنوب 

برداشت می کنیم و در حال بهره برداری است. 
معاون خدمات شهری شهرداری اصفهان تصریح 
کرد: برای آبیــاری ناژوان هــم 25۰ لیتر بر ثانیه 
فاضلاب امتیاز گرفتیم کــه 2۰۰ لیتر را به ناژوان 
می توانیم اختصاص دهیم و 25 لیتر به منطقه 13 

اختصاص می یابد.
وی ادامه داد: امتیاز پساب و فاضلاب خام 8۰۰ لیتر 
در ثانیه است که ۴8۰ لیتر در ثانیه بهره برداری می 
کنیم و امسال می خواهیم در مجموع میزان بهره 

برداری را به 15 میلیون مترمکعب برسانیم.

   حدود 80 درصد خطوط کلکتور شهر 
اصفهان در این دوره مدیریت شــهری 

احداث شد
در ادامــه، علیرضا نصراصفهانی، رئیس شــورای 
اســلامی شــهر اصفهان اظهار کرد: حدود 11۰ 
کیلومتر کلکتور در شــهر اصفهــان داریم که 86 
کیلومتر آن در این دوره مدیریت شهری به سرانجام 
رسیده است و اگر این اقدامات صورت نمی گرفت با 
توجه به وضعیت خشکسالی اتفاقات ناگواری در شهر 
رخ می داد. وی ادامه داد: براساس گزارشات معاونت 
خدمات شهری، حدود 3۰ درصد از فضای سبز چهار 
هزار هکتاری شهر توسط پساب تصفیه شده طبق 
استانداردها آبیاری می شود که اگر این اقدام صورت 
نمی گرفت با مشکلات عدیده ای روبرو می شدیم. 

ملودی دهانی 
گــــــزارش

اخبار اصفهان
گــــــزارش

2

I S F A H A N   N E W S

قیمت 2000 تومان

روزنامه اقتصادی استان اصفهان

نائب رئیس شورای اسلامی شهر عنوان کرد:  

برگزار ی3 اجلاس جهانی صنایع دستی در اصفهان
این سه اجلاس به صورت مجازی برگزار خواهد شد که از آن جمله اجلاس شهرهای خلاق صنایع دستی جهانی در 

داخل و خارج از کشور و اجلاس شهرهای عضو اکو در زمینه صنایع دستی است 2 ادامه در صفحه 

بازار طلا و سکه 1400/4/20 ساعت 17:05

ازدواج آسان در 
گرو اشتغال و 
فضای مجازی

امروز به یمــن ســالروز ازدواج 
حضرت علــی )ع( وفاطمه )س( 
روز ازدواج نامیده شــده اســت. 
پیامبر)ص( »ازدواج« را ســنت 
خویش و راه رســیدن به رضای 
الهی و صیانت بخشیدن به نیمی 
از دین معرفی می کند. از این رو 
جامعه  اسلامی باید شرایط ازدواج 
اسان را برای جوانانش فراهم کند 
اما متاسفانه چند سالی است در 
کشور ما این امر محقق نشده و سن 
ازدواج بسیار افزایش یافته است. 
ضمن اینکه آمار ازدواج نیزکاهشی 
بوده و طلاق به وفور اتفاق می افتد. 
کارشناســان دلایل بی شماری 
برای این معضــل اجتماعی بیان 
کرده اند. دلایلی هم چون ترویج 
فرهنگ غلط در بیــن جوانان و 
خانواده ها، تورم بیش از حد، گرانی 
مسکن، بیکاری و حتی دانشگاه 
رفتن دختران!  اما به نظر می رسد 
تمامی این دلایــل را می توان با 
برطرف کردن مشــکل بیکاری 
جوانان حل نمــود زیرا مردی که 

کار نداشته باشد ...

فرزانه مستاجران
سرمقالــــه

ISFAHAN
N E W S

2 ادامه در صفحه 

2

اولین روزنامه 

اقتصادی
دو زبانه 

استان اصفهان

صرفه جویی، تنها مُسکن برای دردی که ریشه دوانده است؛

کلانشهر اصفهان 
در تب کم آبی

      با افزایش هر درجه هوا  300 لیتر در ثانیه آب بیشتری مصرف می شود

قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
10,807,00010,844,000قدیم

سکه طرح 
10,531,00010,632,000جدید

5,566,0005,850,000نیم سکه

3,605,0003,775,000ربع سکه

2,257,0002,312,000سکه گرمی

یک مثقال 
4,614,0004,627,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,064,8001,070,100 عیار

طلای آب شده 
4,610,0004,630,000نقدی

یک گرم طلای 
241,618,0001,426,700 عیار

8

منا
س: ای

عک
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دوراهی اولویت استراتژی برند یا استراتژی کسب و کار   

برِندَت را بساز!

چرا نرخ سود بانکي در 20 روز سه بار کاهش پیدا کرده است؟

نشانه هاي عمیق تر شدن رکود در اقتصاد
گزارش جدید بانک مرکزي از عملکرد بازار بین بانکي، نشان مي دهد که مانند 
ماه هاي قبل نرخ سود بین 
بانکي روند کاهشي را طي 
مي کند و بر همین اساس 
این نرخ به کانال 17 درصدي 
کاهش یافته است. کاهش 
نرخ سود بین بانکي که در 
ماه هاي پایاني سال 1398 و 
نیمه نخست سال ...

آگهی تجدید مزایده عمومی

علی اصغر خادمی - شهردار خور  شناسه: 1156210

نوبت دوم

شهرداری خور به استناد مصوبه شماره 257 مورخ 99/1/25 شورای اسلامی شهر خور و صورتجلسه 
مورخ 1400/4/6 کمیسیون عالی معاملات شهرداری  در نظر دارد نسبت به فروش مقدار  تقریبی 2125 تن سیمان 
فله تیپ 2 واقع در کارخانه سیمان نایین را از طریق آگهی  تجدید مزایده و دریافت بهای آن به صورت نقد اقدام 
نماید. )پرداخت هر نوع مالیات، عوارض و هزینه آگهی به عهده خریدار می باشد.( متقاضیان می توانند جهت 
دریافت فرم پیشنهاد قیمت، سایر مدارک و شرکت در مزایده مذکور تا پایان وقت اداری ساعت 14:30 روز 

یکشنبه مورخ 1400/04/20 به شهرداری خور مراجعه نمایند.

آگهـی مزایـده )نوبت اول(

محمد طرمه فروشان طهرانی - شهردار سین

چاپ اول

115
98

54
ه: 

اس
شن

بدینوسیله شهرداری سین در نظر دارد به استناد مجوز شماره 922 مورخ 1400/03/04 )بند سوم صورتجلسه 102( شورای محترم 
اسلامی شهر نسبت به فروش پلاک های 22 و 23 واقع در مجموعه  تفکیکی پشت بسیج با مشخصات ذیل اقدام نماید.

 لذا شرکت کنندگان در مزایده جهت اخذ مدارک شرکت در مزایده حداکثر تا روز دوشنبه مورخ 1400/04/28 به واحد مالی شهرداری مراجعه 
و پیشنهادات خود را تا پایان وقت اداری روز سه شنبه مورخ 1400/04/29 به  دبیرخانه شهرداری تحویل نمایند.

موقعیتقیمت پایه به ازای هر متر مربعکاربریمتراژ کلشماره پلاکردیف
مجموعه تفکیکی پشت بسیج  )در حال حاضر امکان صدور پروانه وجود ندارد(19.000.000 ریال مسکونی122194/25
مجموعه تفکیکی پشت بسیج  )در حال حاضر امکان صدور پروانه وجود ندارد(19.000.000 ریال مسکونی193/22 223

تلفن تماس: 031-45834516 
www.sh-seen.ir :آدرس پرتال شهرداری

چاپ دوم

دوشنبه| 21 تیر 1400| 12 جولای 2021 | 1 ذی الحجه 1442 | سال سوم| شماره 826
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منصور شیشه فروش مدیرکل مدیریت 
بحران استانداری اصفهان با اشاره به اینکه 
وزارت نیرو طی چند روز اخیر بی نظمی هایی 
را در زمینه تخصیص برق داشته است، گفت: 
این امر محقق نشد و آســیب های زیادی رادر استان اصفهان به 

همراه داشت.
او افزود: از جمله این آسیب ها بیش از ۲۵۰ حادثه آسانسور بود که 

به دلیل قطعی ناگهانی برق اتفاق افتاد.
او با تاکید بر اینکه اصفهان سالانه دو هزار مگاوات کمبود برق دارد 
گفت: باید وزارت نیرو برای ســاخت نیروگاه ها در استان پیش از 
رسیدن به این وضعیت خاموشی های از پیش تعریف نشده اقدام 

می کرد.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان در ادامه با بیان اینکه 
جمع آوری ماینر ها همچنان در دستور کار اداره برق قرار دارد، اضافه 

کرد: از ابتدای خرداد ماه تاکنون شش هزار و هشت دستگاه ماینر در 
یک هزار و ۲۳۰ مرکز با توان تولید ۱۷ مگاوات کشف و ضبط شده 

و این روند همچنان ادامه دارد.
او با بیان اینکه کاهش ساعت کاری از هفت صبح تا ۱۳ نیز برای 
کاهش مصرف برق تأثیر بسزایی داشــته است، افزود: همچنین 
ادارات موظف به کاهش ۹۰ درصدی مصرف برق پس از ساعت یک 

و کاهش ۵۰ درصدی مصرف برق در زمان فعالیت شدند.

کشف ۶ هزارو ۸ دستگاه ماینر در اصفهان
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان گفت: از ابتدای خرداد تاکنون شش هزار و هشت دستگاه ماینر در یک هزار و 2۳0 مرکز با توان تولید 

۱۷ مگاوات کشف و ضبط شده و این روند همچنان ادامه دارد. باشگاه خبرنگاران 
خـــبــــر

ادامه از صفحه یک
... نمی تواند در سن مناسب ازدواج 
کند  و همین امر باعث بالا رفتن 
توقعــات وی، افزایش معضلات 
اجتماعی  و... می شــود و هر روز 

مشکلات ازدواج بیشتر می شود.
ازدواج، ســنتی الهی و ارزشمند 
است که مایه آرامش و اطمینان 
فرد، تحکیــم بنیان خانــواده و 
ثبات و پایداری و امنیت اجتماع 
می گردد. اسلام بر این منش نیکو 
و این نهاد اجتماعی کوچک، اما 
پراهمیت چندان تأکید فرموده 
که گاه آن را تا حد وجوب رسانده 

است. 
عدم اشتغال جوانان کشور باعث 
شده به جای فکر کردن به ازدواج 
خــود را درگیر مســائل دیگری 
هم چون فضای مجــازی کنند 
و همین کار  خود نیــز ازدواج را 
درگیر مشکلات  جدیدی نموده 
است.نتایج یک نطر سنجی معتبر 
نشان می دهد رسانه اجتماعی بر 
عادت های خرج کردن کاربران آن 

تاثیر گذاشته است.
بسیاری از جوانان کاربر در فضای 
مجازی بــه این فکــر می کنند 
کــه  چطــور دوستانشــان می 
توانند از پس هزینه ســفرهای 
مسحورکننده و خودروهایی که 
تصاویرشــان را در فضای آنلاین 

پست می کنند، بربیایند.
به گفته یک  مشاور مالی، فراموش 
کــردن این کــه فیــس بوک و 
اینستاگرام هرگز کل ماجرا را به 
ما نمی گویند، راحت اســت. اگر 
به رســانه اجتماعی بچســبیم، 
زندگی کاملا متفاوتی را به تصویر 
می کشــد که واقعیتی که به ما 
نشان داده می شود نیست. همه 
یک مراســم عروســی ۵۰ هزار 
دلاری دارنــد و همــه یک خانه 
خیلی بزرگ دارنــد. اما واقعیت 
این اســت که بســیاری از افراد 
تصمیمات بســیار هوشمندانه 
و آگاهانــه ای می گیرنــد. ایــن 
به معنای آن نیســت کــه آنها 
مراســم های عروســی خوبــی 
نمی گیرنــد امــا آن را بــا بقیه 
زندگیشان متوازن می کنند. افراد 
درباره عادت های سرمایه گذاری 
هوشــمندانه یا هنگامی که پول 
بیشتری را در پس انداز اضطراری 
خود می گذارند، مطلب آنلاینی 
پســت نمی کننــد و مطمئنــا 
درباره میزان بدهی کــه زیر بار 
آن می روند هم پست نمی کنند 
.تصویر نادرست از وضعیت مالی 
دوستانمان ممکن است هنگامی 
که در آستانه گرفتن یک تصمیم 
بزرگ و احساســی مانند ازدواج  

هستیم، برای ما خطرناک باشد.
آرامش، گم شده همه انسان هاست 
و هر انسانی به نوعی در تکاپوهای 
روزمــره خود به دنبــال آرامش 
اســت. آرامش عواملی دارد که 
بدون تحقق این عوامل، به دست 
نخواهد آمد. قرآن کریم از ازدواج 
با عنوان یکــی از عوامل آرامش 
یاد کرده، در این باره می فرماید: 
»هُوَ الَّذِی خَلقََکُمْ مِنْ نفَْسٍ وَاحِدَةٍ 
وَجَعَلَ مِنْهَا زَوْجَهَا لیَِسْکُنَ إلِیَْهَا؛ 
اوست آن کس که شما را از نفس 
واحدی آفرید، و جفــت وی را از 
آن پدید آورد تا بدان آرام گیرد« 

)اعراف: ۱8۹(
بــرآوردن مایحتــاج اولیه برای 
ازدواج اســان وظیفه اصلی یک 
اجتماع اسلامی اســت اما اینکه 
خــود ما نیز بــا باور هــای غلط 
برگرفته از دنیــای مجازی خود 
را محصور نکنیم نیز بسیار مهم 
است. واقعیت این است که ازدواج 
با همه ســختی هایــش باعث 
آرامش می شــود آرامشی که در 
خانه لاکچری بدون همسر کمتر 

تجربه می شود.
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روزانه ۳ هزار تن نهاده دامی به اصفهان وارد می شود
حسن قاضی عسگر گفت: مشکل مربوط به حمل نهاده های دامی با تلاش جهاد کشاورزی و راهداری حل 

شد.
حسن قاضی عسگر معاون اقتصادی استاندار اصفهان  در خصوص مشکلات دامداران و تصمیماتی که در 
این باره گرفته شده است، اظهار داشت: این کار باید زودتر انجام می شد، ولی یک سری مسائلی پیش آمد 

که تصمیم گیری را دچار اختلال کرد، به هر حال این مسائل حل شد.
او  در ارتباط با تصمیمات گرفته شده، گفت: قرار بر این شد که قیمت شیر ۶ هزار و ۴۰۰ تومان باشد و با توجه به 

اینکه در داخل کشور، دام به وفور وجود دارد، اجازه صادرات دام داده شده است، مشکلی که قبلا وجود داشت این 
بود که قیمتی که دامداران شیر خود را می فروختند، از قیمت تمام شده برای خودشان پایین تر بود، در حال حاضر توانستند 

کارگروه تنظیم بازار ملی را برای افزایش قیمت شیر تا مبلغ ۶۴۰۰ تومان قانع کنند.
قاضی عسگر درباره مشکلات مربوط به کمبود نهاده های دامی هم گفت: مشکل مربوط به حمل نهاده های دامی با تلاش جهاد کشاورزی و 
راهداری حل شد و الان وضعیت در حال عادی شدن است، در حال حاضر ناوگان ریلی ما، در هر سفر خود به سمت اصفهان چیزی در حدود ۳ 

هزار تن از این ها را حمل می کنند و همچنین از طریق تریلی و کامیون این نهاده ها در حال انتقال به اصفهان است.

چشم اصفهان به زاینده رود روشن شد 
جریان آب زاینده رود دیروز یکشنبه به دریچه های پل مارنان ناژوان اصفهان رسید.

 با اتمام بنُش آب برای باغات غرب اصفهان، خروجی سد نکو آباد )مبارکه( از شامگاه ۱۹ با هدف توزیع آب 
کشاورزی افزایش یافت و آب زاینده رود به سمت شرق اصفهان جاری شد. آب زاینده رود با گذر از شهر 
درچه به ورودی پل مارنان و  تا ظهر به پل خواجو رسید. بر اساس تصمیم گیری شورای تأمین و کارگروه 

سازگاری با کم آبی استانداری اصفهان، زاینده رود با هدف تأمین نیاز آبی باغات شرق، دامداری ها و آبیاری 
کشت های ریشه ای این منطقه به مدت ۱۰ روز در اصفهان جریان خواهد داشت.

از مهر ماه سال گذشته تا دیروز به مدت ۱۰ ماه آبی در زاینده رود اصفهان جاری نبوده است. زاینده رود به طول افزون 
بر ۴۰۰ کیلومتر بزرگترین رودخانه منطقه مرکزی ایران است که از کوه های زاگرس مرکزی زردکوه سرچشمه می گیرد و در 

کویر مرکزی ایران به سمت شرق پیش می رود و در نهایت به تالاب گاوخونی در شرق اصفهان می ریزد.
در جلســه روز چهارشــنبه ۱۶ تیرماه بین نمایندگان کشــاورزان شهرســتان اصفهان و مســئولان استان مقرر شــد برای بنش شرق 
 در ایــن جلســه قرار شــد همــه دریچه هــای صنایــع، دهانــه مادی هــای ســنتی و کانال های کشــاورزی غرب بســته شــود تا 

به هیچ وجه آبی برداشت نکنند.

فرزانه مستاجران
سرمقالـــــه
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 این استان دارای هفت 
میراث ملموس و دو 

میراث ناملموس جهانی 
است و با حدود ۱۴ شهر 

جهان خواهر خوانده 
است و باید با استفاده 

از این ظرفیت ها توسعه 
صنعت گردشگری به 
ویژه در حوزه صنایع 

دستی را داشته باشیم

کــرد:  تاکیــد  وی  
بارگذاری های مــازاد بر 
ظرفیت شــهر اصفهان 
منجر به ایجاد شــرایط 
فعلی در اصفهان است که 
منجر به تنش های زیادی 

نیز شده است.
نایب رئیس شــورای اســلامی شــهر 
اصفهان با بیان اینکه اصفهان ۲۰۲۰ را در 
برنامه های خود در دستور کار دادیم که 
در این سال مجموع رخدادهایی شروع 
شــد که البته برای تحقق آن سال های 
زیادی نیاز است اما توسعه شهر اصفهان 

را به سمت گردشگری سوق می دهد.
وی با بیان اینکه اصلاح زیرساخت های 
گردشگری از جمله برنامه های موجود 
در اصفهان ۲۰۲۰ بوده است، ابراز داشت: 
برگزاری رویدادها و جشــنواره ها برای 
معرفی هنرها و صنایع دستی و اجرای 
برنامه هایی برای جذب گردشگر نیز از 

دیگر برنامه های این طرح بوده است.

   پاندمی کرونا طرح اصفهان 2020 
را تحت تأثیر قرار داد

ملت با بیان اینکه همزمانی سال ۲۰۲۰ 
با پاندمی کرونا بســیاری از برنامه های 
طرح اصفهــان ۲۰۲۰ را تحــت تأثیر 
قرار داد، اضافه کرد: بر این اســاس در 
سیاســتگذاری ها به ایــن جمع بندی 
رسیدیم که جشنواره بین المللی صنایع 
دستی را در اصفهان در دستور کار قرار 
دادیم که برنامه ریزی آن از یک ســال 

پیش آغاز شد.
وی با بیان اینکه تولید صنایع دستی در 

اصفهان بیش از ۴۰ هزار ســال قدمت 
دارد و هنرمندان زیــادی در این زمینه 
فعالیت دارند، ادامه داد: هزینه اشتغال 
در صنایع دســتی و راه اندازی کسب و 
کار در این زمینه بســیار مناسب است 
و این در حالی است که ایران یک سوم 
صنایع دستی کشور را دارد اما سهم این 
استان در گردش مالی این صنعت بسیار 

ناچیز است.
نایب رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان 
با بیان اینکه اصفهــان دارای ۱۱۵ مُهر 
جهانی یونسکو برای صنایع دستی را دارا 
است، ابراز داشت: ۴۵۴ نشان ملی صنایع 

دستی نیز از آنِ اصفهان است.

   ۱۶0 هــزار نفــر در اصفهان در 
صنعت صنایع دستی فعالیت دارند

وی با بیان اینکه ۶۰ هزار نفر در استان 
اصفهان به صورت مستقیم و ۱۲۰ هزار 
نفر به صورت غیر مســتقیم در صنایع 
دستی فعالیت دارند، گفت: این استان 
دارای هفت میراث ملموس و دو میراث 
ناملموس جهانی اســت و با حدود ۱۴ 
شهر جهان خواهر خوانده است و باید با 
استفاده از این ظرفیت ها توسعه صنعت 
گردشــگری به ویژه در حــوزه صنایع 

دستی را داشته باشیم.
ملت گفت: خلق خلاقیت، خلق ثروت، 
ایجاد پویش ملی مؤثــر و جریان ملی 
مثبت پیرامون هنرمندان، برندســازی 

هنر صنایع دســتی، کمــک به حفظ و 
ارتقــا کرامت هنرمندان، ایجاد بســتر 
سرمایه گذاری و سرمایه پذیری، ایجاد 
انگیزه برای نسل جدید برای تولید آثار 
هنری، ارتقای اقتصاد شهری اصفهان و 
ایجاد اکوسیستم کارآفرینی در اصفهان 
از جمله اهــداف برگزاری جشــنواره 
بین المللی صنایع دســتی در اصفهان 

است.

   اهدای جایزه دست طلایی به ۶ 
هنرمند برجسته صنایع دستی

وی با بیان اینکــه از ۱۰ تا ۱۳ مرداد ماه 
جشنواره بین المللی صنایع دستی در 
اصفهان برگزار می شود، اضافه کرد: این 
جشنواره در ۲۰ بخش و ۶۰ برنامه برگزار 
خواهد شد و جایزه دست طلایی در این 
جشنواره به ۶ هنرمند ویژه اهدا می شود.

نایب رئیس شــورای اســلامی شــهر 
اصفهان گفت: در این جشــنواره سعی 
داریم حضور هنرمنــدان خارجی را به 

صورت مجازی داشته باشیم.
وی افزود: نشان ملی همای زرین نیز به 
۱۰ اثر خلاق مورد تجلیل قرار می گیرد 
و از ۵ هنرمنــد برتر کشــور نیز تجلیل 

خواهد شد.
ملت گفت: برگزاری مسابقات مختلف در 
این جشنواره با بخش ویژه خود برگزار 
خواهد شد و تلاش شده نگاه تخصصی 
در برگزاری مســابقات این جشــنواره 

صورت گیرد.

   برگزاری ۹ کارگاه آموزشــی در 
حاشیه جشنواره بین المللی صنایع 

دستی
وی با اشاره به برگزاری ۹ کارگاه آموزشی 
در حاشیه جشنواره بین المللی صنایع 
دستی ابراز داشت: این کارگاه ها بسیار 
تخصصی است و با حضور اساتید برجسته 

به صورت مجازی برگزار شد.

   ارسال 2000 اثر به جشنواره بین 
المللی صنایع دستی

نایب رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان 
با اشاره به اینکه سه اجلاس جهانی در 
جشنواره بین المللی صنایع دستی در 
اصفهان برگزار می شود، گفت: این سه 
اجلاس به صورت مجازی برگزار خواهد 
شــد که از آن جمله اجلاس شهرهای 
خلاق صنایع دســتی جهانی در داخل 
و خارج از کشــور و اجلاس شــهرهای 
 عضــو اکــو در زمینه صنایع دســتی

 است.
وی با بیــان اینکه تاکنــون دو هزار اثر 
برای جشنواره بین المللی صنایع دستی 
ارسال شده اســت، ابراز داشت: مهلت 
ارســال آثار تا ۲۵ تیر ماه تمدید شده 
اســت و امیدواریم هنرمندان نسبت به 
ارسال آثار خود به دبیرخانه این جشنواره 

اقدام کنند.

نائب رئیس شورای اسلامی شهر عنوان کرد:  

برگزار ی۳ اجلاس جهانی صنایع دستی در اصفهان

 نایب رئیس شورای اســلامی شهر اصفهان گفت: سه اجلاس 
جهانی صنایع دستی در نخستین جشنواره بین المللی صنایع 

دستی در اصفهان به صورت مجازی برگزار خواهد شد.
نصیر ملت صبح یکشنبه در یکصد و هفتاد و هشتمین جلسه 
علنی شورای اسلامی شهر ضمن تسلیت شهادت امام جواد )ع( 
با بیان اینکه نگاه شورای پنجم در توسعه برنامه ریزی بر اساس 
ظرفیت های واقعی در شهر بوده است، اظهار داشت: تغییر مسیر 
توسعه را در دستور کار داشتیم چرا که این مسیر منجر به ایجاد 

آسیب های زیست محیطی در این شهر شده است.

      این سه اجلاس به صورت مجازی برگزار خواهد شد که از آن جمله اجلاس شهرهای خلاق صنایع دستی جهانی در داخل و خارج از کشور و اجلاس شهرهای عضو اکو در 
زمینه صنایع دستی است

باشگاه خبرنگاران
گـــزارش

ISFAHAN
N E W S

صرفه جویی، تنها مُسکن برای دردی که ریشه 
دوانده است؛

کلانشهر اصفهان در تب کم آبی
وضعیت آب در شهر اصفهان به وضعیت 
بحرانی رسیده و افت فشار و قطعی آب 
در مناطق مختلف شرکت آبفا را وادار به 

آبرسانی سیار کرده است.

وضعیت آب در شهر اصفهان به وضعیت بحرانی رسیده و تنها راه در 
وضعیت فعلی صرفه جویی ۱۵ درصدی است. افت فشار و قطعی آب 
در مناطق مختلف کلانشهر اصفهان شرکت آبفا را وادار به آب رسانی 
سیار کرده و آب رســانی با تانکر به خیابان های مرکزی اصفهان در 

تمامی ساعات روز انجام می شود.
مدیریت مصرف در مناطقی که وضعیت آبــی بهتری دارند یکی از 
راهها برای کم کردن قطعی های چند ســاعته است، چرا که کمبود 
آب به ۴۳۰۰ لیتر در ثانیه رسیده و از طرفی نصب مستقیم پمپ های 

غیرمجاز وضعیت را پیچیده تر کرده است.
در روزهای آینده با گرم تر شدن هوا، وضعیت دشوارتر خواهد شد و با 
افزایش هر درجه هوا  ۳۰۰ لیتر در ثانیه آب بیشتری مصرف می شود.

   صرفه جویی مصرف آب در دستور کار مناطقی که فشار 
بیشتری دارند

مدیر مرکز مدیریت ارتباط با مشتریان شرکت آب و فاضلاب استان 
اصفهان، با اشــاره به لزوم صرفه جویی در مصرف آب، اظهار داشت: 
بخش جنوب شــهر که به خاطر توپوگرافی ســطح آب یک مقدار 
وضعیت فشــار آب مناسب تری  نسبت به ســایر مناطق دارند باید 

صرفه جویی را در دستور کار خودشان قرار بدهند.
عباس عباسی افزود: اگر شــهروندی اقدام به نصب پمپ غیرمجاز 
کرده، تخلف انجام داده و شهروندان در صورت مشاهده این تخلف 
حتما با ســامانه ۱۲۲ تماس گرفته و اطلاع رسانی کنند تا در اسرع 
وقات اکیپ ها به محل مراجعه  و نســبت به اخطار به مشــترک و 

جمع آوری پمپ اقدام کنند.

   با صرفه جویی و تحویل ســامانه 2 آب رسانی توزیع آب 
بیشتر خواهد شد

مدیر دفتر بهر ه برداری و توســعه خطوط انتقال آب آبفای اســتان 
اصفهان نیز با اشاره به افت فشــار در بعضی مناطق اصفهان، اظهار 
داشــت:  به علت توپگرافی حاکم در سطح شــهر در بعضی مناطق 
شدت بلند مرتبه سازی و تراکم بیشــتری وجود دارد بنابراین  افت 

فشار بیشتر است.
مجتبی اورنگی افزود: با صرفه جویی بیشتر همشهریان در مصرف 
آب و از طرفی تحویل  سامانه ۲  آب رسانی توسط آب منطقه ای به 
شرکت آبفا، آب بیشتری را در اختیار خواهیم داشت و بنابراین توزیع 

آب بهتری هم انجام می شود.
 مدیر دفتر بهر ه برداری و توســعه خطوط انتقال آب آبفای استان 
اصفهان با بیان فاصله مخازن اصلی آب با منازل مسکونی، گفت:  به 
هرحال به علت وجود شریان ها و مخازن اصلی در اطراف شهر و فاصله 
منازل همشهریان با این شریان ها این افت فشار طبیعی است و در 

رفع آن به هزینه آب بیشتری داریم که امیدواریم حل شود.
وی ادامه داد: متاســفانه در چند روز اخیر یک سری افراد سودجو با 
تانکرهای آب بی نام و نشان اقدام به توزیع آب در قبال وجه می کردند،  
همشــهریان باید متوجه باشــند که تمامی خدمات شرکت آبفا به 
صورت رایگان است و آرم شــرکت آب و فاضلاب روی ماشین های 

آب رسان حک شده و ماموران خدمات رایگان ارائه می دهند.
اورنگی تصریح کرد: توصیه می شود شهروندان در صورت مشاهده 
آب رسانی در مقابل وجه آن با ســامانه ۱۲۲ تماس بگیرند چرا که 

خدمات آبفا رایگان است و این کار تخلف محسوب می شود.
کماکان صرفه جویی در مصرف آب یکی از راه های جلوگیری از قطعی 
آب اســت و باید با صرفه جویی در آب در این فصل گرم به فکر سایر 

شهروندان باشیم.

تیتر یــــک

نمای غربی مسجد شیخ لطف ا... در  عهد قدیم
برگرفته از کتاب »میراث اصفهان - قاجار تا پهلوی به روایت تصویر«

اصفهان
قدیم

درشهــــر

سخنگوی ستاد استانی مقابله با کرونا در اصفهان تاکید کرد؛

اجرای دورکاری ادارات و ضرورت تعطیلی پاساژهای اصفهان
سخنگوی ستاد استانی مقابله با کرونا در اصفهان با اشاره 
به اینکه در وضعیت قرمز اصفهان به مدت دو هفته سیاست 
دورکاری کارمندان باید اجرا شود، گفت: در شرایط فعلی 
اصفهان باید مشاغل گروه دو، سه و چهار و همچنین پاساژها و بازار بزرگ اصفهان 

تعطیل شوند.

حجت الله غلامی  با اشــاره به محدودیت های مقابله با کرونا در وضعیت قرمز رنگ اصفهان، 
اظهار کرد: متاسفانه به غیر از اصفهان، شهرهای کاشان، اردستان، خمینی شهر هم در وضعیت 
قرمز قرار گرفته اند. وی با بیان اینکه وقتی شرایط قرمز می شود، دستورالعمل محدودیت های 
هوشمند مقابله با کرونا باید اجرایی شود، گفت: در این طرح پنج محدودیت وجود دارد که در 
کلانشهر اصفهان باید اجرا شود. سخنگوی ستاد استانی مقابله با کرونا در اصفهان تصریح کرد: 
امروز نظارت بر اجرای محدودیت ها بر عهده اتاق اصناف، سازمان صمت و دانشگاه علوم پزشکی 
است، همچنین در اجرای محدودیت ها ادارات باید همکاری داشته باشند و وضعیت تردد به 
استان با توجه به محدودیت ها اعمال شود. وی با اشاره به پنج محدودیت در شرایط قرمز کرونا، 
گفت: اجرای سیاست دورکاری کارکنان و کارمندان دولت، تعطیلی سه دسته از مشاغل به غیر 

از گروه یک، محدودیت رفت و آمد و ... از جمله محدودیت های هوشمند است.

غلامی تاکید کرد: در شرایط قرمز کلانشــهر اصفهان فعالیت کارکنان و کارمندان دولت در 
خدمات غیرضروری با حضور یک سوم و برای خدمات ضروری باید با حضور یک دوم کارکنان 
باشد. وی همچنین ادامه داد: در وضعیت قرمز اصفهان باید مشاغل گروه دو، سه و چهار تعطیل 
شوند و به خصوص فعالیت رستوران ها به صورت بیرون بر باشد و بهداشت و درمان و صنف باید 
بر اجرای این محدودیت ها نظارت کند. سخنگوی ستاد استانی مقابله با کرونا در اصفهان درباره 
محدودیت تردد خودروها، توضیح داد: در حال حاضر ورود خودروهای غیربومی به کلانشهر 
اصفهان و ۹ محور اصلی استان اصفهان ممنوع است و اجازه ورود این خودروها را نمی دهیم. وی 
تصریح کرد: اجرای محدودیت های کرونایی به مدت دو هفته تا پایان مرداد ماه اجرا می شود 
و امیدواریم با اجرای درست آن از موج پنجم کرونا عبور کنیم. غلامی درباره شرایط دورکاری 
کارمندان و کارکنان دولت، گفت: مصوبه دورکاری کارکنان دولت در شرایط قرمز به تمام ادارات 
ابلاغ شده است و مسئولیت عدم اجرای این قانون در دستگاهی که آن را اجرا نمی کند، بر عهده 
بالاترین مقام اجرایی دستگاه مربوطه است، همچنین بازرسی استانداری نیز بر اجرای سیاست 
دورکاری نظارت می کند. وی درباره باز بودن تمام مغازه، پاساژها و بازار بزرگ اصفهان با وجود 
محدودیت های دو هفته ای مقابله با کرونا در وضعیت قرمز، تاکید کرد: به طور قطع امروز اصناف 
در شرایط سختی قرار دارند، اما چاره ای به جز اجرای این محدودیت ها نداریم و صنف در حال 

هماهنگی برای اجرای محدودیت های اصناف است.

ایسنا
خـــبــــر

باشگاه خبرنگاران 
گــــزارش



6 واکسن کرونا در ایران در حال تولید است
عضو کمیسیون بهداشت مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه در ایران ۶ واکسن در حال حاضر در حال تولید است.

 همایون سامه یح، عضو کمیسیون بهداشت مجلس شورای اسلامی ضمن ابراز خرسندی از موفقیت مشترک ایران و کوبا در خصوص تولید واکسن 
کرونا، گفت: برخی از خبرگزاری ها مدعی شدند که کشور کوبا این واکسن را مختص خود دانسته و همکاری خود را با ایران تکذیب کرده است اما 
براساس اطلاعات موثقی که از سوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی دریافت کرده ام و همچنین پیام تبریک سفیر کوبا در خصوص موفقیت 

مشترک ایران و کوبا، این اخبار و اطلاعات کذب را تکذیب می کنم و از این همکاری مشترک خوشحال و خرسند هستم.
عضو کمیسیون بهداشت مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه در ایران ۶ واکسن در حال حاضر در حال تولید است، تصریح کرد: در حال حاضر 
بودجه های مختلفی از سوی دولت جهت تحقیق و تولید واکسن کووید _۱۹ در نظر گرفته شــده است که ما به تمامی واکسن های تولید داخل 

امیدوار هستیم اما بهتر این بود که بودجه های مورد نظر دو برابر می شد و در اختیار ۳ شرکت جهت  تحقیق و تولید واکسن کرونا قرار می گرفت.
وی با اشاره به پیشینه کشور کوبا در حوزه سلامت و پزشکی در دنیا، اظهار داشت: کشور کوبا در خصوص تجهیزات پزشکی و دارویی بسیار قدرتمند 

عمل کرده، همچنین انستیتو پاستور هم در خصوص تولید واکسن نیز از سابقه درخشانی برخوردار است.
سامه یح  متذکر شد:بنابراین می توانیم در خصوص تولید انبوه مشترک واکسن ایران و کوبا امیدوار باشیم که در کنار سایر واکسن هایی که در کشور 

تولید خواهد شد، طی ماه های آینده مردم کشورمان واکسینه شده و این ویروس منحوس ریشه کن شود.

۳۲۰ پرستار به سیستان و بلوچستان اعزام شدند
معاون پرستاری وزارت بهداشت از اعزام ۲۳۰ پرســتار با همکاری فرماندهی بهداری نیروی زمینی سپاه پاسداران و دانشگاه های علوم پزشکی 
کشور به سیستان و بلوچســتان خبر داد. مریم حضرتی، گفت: در پی خیز موج پنجم کووید ۱۹ و افزایش مبتلایان به این بیماری و درخواست 
دانشگاه های علوم پزشکی زاهدان، ایرانشهر و زابل با همکاری دانشگاه شهید بهشتی، تهران، مشهد، اسد آباد، تربت حیدریه، اراک، خراسان شمالی 
و همکاری مسئولانه و مدبرانه فرماندهی بهداری نیروی زمینی سپاه پاسداران تعداد ۲۳۰ نفر از گروه های پرستاری به صورت داوطلب به سیستان 
و بلوچستان در دو مرحله اعزام شدند.وی افزود: ۳۰ پرستار متخصص آی سی یو از دانشگاه های علوم پزشکی جهت ارتقای کیفی خدمات ارائه شده 
و فعال نمودن تیم تنفسی برای نظارت و مدیریت مراقبت کووید ۱۹ در مراکز درمانی این استان مستقر شدند.معاون پرستاری وزارت بهداشت با 
بیان اینکه فرماندهی بهداری نیروی زمینی سپاه پاسداران با اعزام ۲۰۰ پرستار و بهیار به این استان موافقت کرده که از هجدهم تیر در سیستان و 
بلوچستان مستقر شدند، گفت: با توجه به شدت بیماری و افزایش مبتلایان و بستری ها و کمبود نیروی پرستاری، پرستاران داوطلب با هماهنگی 
معاونت پرستاری برای رفع کمبود نیروی پرستاری به کمک و همراهی همکاران پرستاران خود جهت خدمت رسانی به مردم در این استان شتافتند.

حضرتی استفاده از ماسک و رعایت فاصله گذاری و پروتکل های بهداشتی را مؤثرترین و بهترین راه برای کاهش ابتلاء و مقابله با کرونا دانست و 
افزود: کادر بهداشت و درمان و بویژه پرستاران پس از ۱۷ ماه تلاش شبانه روزی از مردم فهیم و صبور ایران خواستار رعایت پروتکل های بهداشتی 

تا انجام کامل واکسیناسیون هستند.
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ISFAHAN
N E W S 03

 واردات محموله های جدید و نوید تسریع واکسیناسیون کرونا 
در ایران، واکسن هایی که ورود آن ها به کشور تزریق امید به 
دل های ایرانیان است، چرا که هر دوز واکسن  به معنای نجات 

جان یک ایرانی است.

باشگاه خبرنگاران جوان
گزارش

ISFAHAN
N E W S

 موج پنجــم کرونــا در حال 
گسترش است و کرونای دلتا با 
قدرت سرایت بیشتر استان ها را 
یکی پس از دیگری در می نوردد 
و برخی استان ها به دلیل حمله 
این ویــروس به رنــگ قرمز 

درآمده است.
به نظر متخصصان تنها راه مقابله با کرونای 
دلتا و کاهش مرگ و میر کرونا واکسیناسیون 
کرونا به طور کامل است. از طرفی همچنان 
شاهد مرگ و میر روزانه بیش از ۱۰۰ نفر بر 
اثر ابتلا به کرونا در کشور هستیم. هنوز پیک 
چهارم کرونا تمام نشده، گرفتار پیک پنجم آن 
هم با کرونای دلتا شدیم، ویروسی که قدرت 
سرایت آن ۶۰ درصد بیشتر از واریانت آلفا یا 

همان انگلیسی است.
واکسیناســیون کامل؛ راه مقابله با 

کرونای دلتا
علیرضا ناجی عضو کمیته ملی واکسن کووید 
۱۹ در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان 
اشاره به اهمیت واکسیناســیون با توجه به 
بــروز واریانت های جدید ماننــد دلتا اظهار 
کرد: واریانت های جدید کــه بروز می کند، 
تقویت بهداشت اجتماعی، اتخاذ استراتژی 
غیــر درمانی ماننــد اعمــال محدودیت و 
واکسیناسیون اهمیت بسیاری دارد چرا که 
واریانت  های جدید به سمت قدرت سرایت 

بیشتر می روند.
عضو کمیته ملی واکســن کووید ۱۹ ادامه 
داد: علی رغم اینکه واکســن های موجود در 
برابر واریانت های جدیــد کاهش کفایت را 
نشــان می دهند اما داده ها در کشــورهایی 
که واکسیناســیون را انجام داده اند، نشان 
می دهند که واکسن های موجود میزان مرگ 
و میر را در برابر واریانت های جدید مانند دلتا 

کاهش می دهد.
ناجی با بیان اینکه پوشــش واکسیناسیون 
کرونا در ایران پایین اســت، گفــت: با بروز 
واریانت    های جدید واکسیناســیون کامل و 
تزریق ۲ دوز اهمیت بسیاری دارد و متاسفانه 
سرعت واکسیناسیون کرونا در ایران مناسب 

نیست.
واردات و تزریق قطره  چکانی واکسن کرونا 
هم باعث شد، وعده هایی واکسیناسیون کرونا 
عملی نشود و این مسئله موجب گلایه مردم 
و بسیاری کارشناسان شده است چرا که بنابر 
وعده ها قرار بود تا پایان تیر ماه واکسیناسیون 
کرونای ســالمندان به اتمام برسد و  تزریق 

گسترده واکسن ملی را در بهار شاهد باشیم.
از طرفی این روزها شاهد تصاویری مبنی بر 
شــلوغی مرز ایران و ارمنستان هستیم چرا 
که برخی برای تزریق رایگان واکســن کرونا 
راهی این کشور شــده اند و به ازای ۱۰ روز 
اقامت در این کشور می توانند واکسن کرونا 

دریافت کنند.
ترکیه ۸۵ میلیونــی ۵۸ درصد مردم خود را 
واکسینه کرده و ما که ۷ نوع واکسن داخلی 
در دست ســاخت داریم  و دو واکسن مجوز 
مصرف دارند و ۴ نوع واکســن خارجی وارد 
کرده ایم اما تا دیروز طبق آمار رسمی وزارت 
بهداشت فقط ۲.۵ درصد جمعیت را واکسینه 

کرده  ایم.
آخرین وضعیت واکسیناسیون کرونا 

در ایران
با وجود اینکــه بیــش از پنج مــاه از آغاز 
واکسیناسیون کرونا در کشور می گذرد، اما 
بنابر آمار اعلامی وزارت بهداشت ۴ میلیون و 
۵۲۹ هزار و ۸۴۵ نفر دوز اول واکسن کرونا و 
۲ میلیون و ۱۲۸ هزار و ۸۵۰ نفر دوز دوم را 
تزریق کرده اند. بنابراین مجموع واکسن های 
تزریق شده در کشور به ۶ میلیون و ۶۵۸ هزار 

و ۶۹۵ دوز رسیده است.

رئیسی سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا 
درباره ورود واکسن کرونا با اشاره به اولویت 
بندی های انجام شــده برای واکسیناسیون 
اظهار کرد: تزریــق دوز اول برای گروه های 
بالای ۸۰ ســال ســن ۸۳ درصد، برای ۷۵ 
ســاله ها به بالا ۹۰ درصد و برای ۷۰ ساله ها 

به بالا ۷۱ درصد انجام شده است.
رئیســی با اشــاره میزان تزریق دوز دوم در 
سالمندان اظهار کرد: در گروه اول ۴۶ درصد، 
گروه دوم ۴۸ درصد و گروه سوم ۵/۵۶ درصد 

تزریق انجام شده است.
سخنگوی ســتاد ملی مقابله با کرونا درباره 
چرایی عقب ماندن از واکسیناسیون گفت: 
نباید این تلقی به وجود بیاید که دولت برای 
خرید واکســن تلاش نکرده است، علی رغم 
مشکلات انتقال پول و ارز همچنین تحریم ها 
تلاس های بســیاری برای واکسیناســیون 

داشتیم.
رئیســی درباره تاثیــر تحریم ها بــر روند 
واکسیناسیون بیان کرد: برای دریافت واکسن 
چین می گوید، اســم ما را نیاورید، چون اگر 
آمریکا بفهمد به ما مــواد اولیه نمی دهد به 
همین دلیل از هلال احمر واکسن می آوریم، 
چون از طریق صلیب سرخ دریافت می شود، 
بنابراین کشور ما هم اگر تحریم نبود مانند 

کشور های دیگر واکسن دریافت می کردیم.
روند واکسیناســیون با واکسن های 

ایرانی
یک ماه پیش نخستین واکسن ایرانی مجوز 
مصرف اضطــراری گرفــت و از آن زمان بنا 
به وعده های داده شــده انتظار داشتیم که 

واکسیناسیون تسریع شود، اما وعده تزریق 
واکســن ایرانی یک ماه بعد از مجوز مصرف 
عملی شد.سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا 
درباره واکســن های داخلی و برخی ادعا ها 
مبنی بر اینکه چند میلیون دوز واکسن داخلی 
تحویل وزارت بهداشت شده است، اظهار کرد: 
برخی اعلام کرده بودند که ۲ تا ۳ میلیون دوز 
واکسن داخلی به وزارت بهداشت تحویل داده 
شده است، به طور دقیق تا کنون ۶۰۰ هزار دوز 
واکسن برکت گرفتیم همچنین تا هفته اول 
مرداد هم میزان تولید افرایش می یابد و پیش 
بینی می کنیم که واکسن برکت می تواند ۳ 
میلیون دوز واکســن بدهد و از شهریور این 
رقم تا ۵-۶ میلیون دوز می شود.سخنگوی 
ستاد ملی مقابله با کرونا بیش از ۴۰ هزار دوز 
واکسن برکت تزریق شده است، اظهار کرد: 
واکسیناسیون روزانه ۵۰۰ هزار نفر با تکیه 

بر واکسن های داخلی و خارجی خواهد بود.
راه اندازی خط ٢ تولید در مرداد ماه و 

وعده تحویل ۵0 میلیون دوز واکسن 
مخبر رئیس ستاد اجرای فرمان امام خمینی 
)ره( در گفتگو با باشــگاه خبرنگاران جوان 
دربــاره اینکه چرا برخــلاف وعده ها میزان 
واکسن های تولیدی و تحویلی برکت پایین 
اســت، اظهار کرد: قرار بود تا خرداد ۳ تا ۳.۵ 
میلیون دوز واکسن تولید کنیم و این با این 
فرض بود که اوایل اردیبهشت اجازه استفاده 
اضطراری و عمومی واکسن را صادر کنند که 
به هر دلیلی این مجوز در ۲۵ خرداد ماه صادر 
شد و ما تا ۲۵ تیر ماه قطعا بیش از ۳ میلیون 

دوز تولید خواهیم کرد.

روند کند واکسیناسیون کرونا در ایران

وزیر بهداشت مطرح کرد؛ وعده آقای وزیر برای تزریق ۵۰۰ هزار دوز واکسن عملی می شود؟

کاهش چشمگیر فوتی های کرونا نسبت به پیک  قبلی
 وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در اجلاس روسای دانشگاه های 
علوم پزشکی سراســر کشور با حضور وزیر بهداشــت و فرماندهان سپاه 
اســتان ها، اظهار کرد: بر اساس آماری که از اســتان هرمزگان دیشب به 
دستم رسید، در این استان به شدت تحت فشار هستیم و به دلیل مضایق 
تخت بیمارستانی مشکلاتی داریم که آن را مدیریت می کنیم؛ همچنین 

در سیستان وبلوچستان هم گرفتاریم.
نمکی ادامه داد: درمان ســرپایی بیماران در مراکز ۱۶ ساعته و در مراکز 
بستری موقت ادامه دارد؛ در پیک چهارم دیدیم که این موفق ترین تجربه 
در دوران کروناست و در پیک چهارم علیرغم موارد بیشتر ابتلا، یک سوم 

مرگ های پیک سوم را داشتیم.
وزیر بهداشت در رابطه با استان هرمزگان گفت: من می دانم بیماران را از 
راه دور در بیمارستان های بندرعباس بستری می کنید و استان هرمزگان 
میزبان بیماران استان های همجوار اســت. فردا بیمارستان صحرایی به 
کمک بنیاد برکت و نیرو های مسلح راه اندازی و دارو ها و تجهیزات تامین 
خواهد شد. مطمئن هستیم این ایام را هم سپری خواهیم کرد و امروز به 

سیستان و بلوچستان سفر خواهیم کرد تا به عزیزانمان خداوقت بگوییم.
او در ادامه در ارتباط با استان سیســتان و بلوچستان بیان کرد: مجموعه 
نیروی دریایی متاسفانه هنوز آمادگی ندارند که بیمارستان را به ما تحویل 
دهند و به محض اینکه بیمارستان را به ما تحویل دهند ظرف یک هفته آن 
را تجهیز و راه اندازی می کنیم. کار هایی که برای بیمارستان های شریعتی 
و شهید محمدی کرده ایم اقدامات موثری اســت و خوشبختانه با ۷۰ تا 
۸۰ اکسیژن ساز که توزیع کرده ایم مشکلی در کشور و استان سیستان و 

بلوچستان وجود ندارد.
نمکی با بیان اینکه حتی یک مرگ هم برای ما غم انگیز و سوزناک است، 
گفت: عزیزان در بسیج با کمک های مومنانه در کنار ما بودند و امیدواریم 
با پیگیری بستری بیماران در منزل و مراقبت از قرنطینه بتوانیم شرایط 

را مدیریت کنیم.
نمکی با اشاره به افزایش مهاجران افغانســتانی به ایران گفت: موضوعی 
که در این مرحله ما و عزیزان بسیج باید به شدت مورد توجه قرار خواهیم 
داد، این است که تعدادی از آوارگان و سرگردانان از کشور افغانستان وارد 
ایران می شوند و بازگرداندن آن ها کار آسانی نیست. ما مجبور هستیم که 
اردوگاه هایی را ایجاد کنیم تا بیمار و بیماری در این اردوگاه ها زمین گیر 
شود. این موضوع هم به فعالیت هایی که قبلًا در کنار هم داشتیم خواهد 
پیوست و باید سعی کنیم افراد آواره و سرگردانی که در این ناملایمات و 
ناهنجاری های سیاسی و نظامی افغانستان به مرز های ما پناه می آورند، 

برایشان آن طرف مرز یا این طرف مرز اردوگاه هایی ایجاد کنیم.
نمکی افزود: از سازمان های جهانی هم خیلی انتظار کمک نداریم کمااینکه 
تا امروز کمک درخشانی به ما نکرده اند. به هر حال این موضوعی است که 
باید بتوانیم مهربانانه اداره کنیم و باید دانست که ما بیش از ۲۵۰ هزار اتباع 
کشور افغانستان را در دوران کرونا با سخت ترین شکل بیماری، به صورت 
رایگان مداوا کردیم و هیچ سازمان بین المللی دیناری در این رابطه به ما 

کمک کرد.
وزیر بهداشت گفت: در حال حاضر هم انتظار نداریم که به ما کمک کنند، 
بلکه امروز باید در کنار هم به عنوان اقدامی بشردوستانه شرایط را در کنار 
نیرو های بسیج و نیرو های مسلح مدیریت کنیم و عزیزان نیرو های مسلح 
باید کمک کنند تا بتوانیم در زمینــه مدیریت مرز ها و ورود غیرقانونی به 

شدت مراقبت کنیم.

گزارش

واردات و تزریق 
قطره  چکانی واکسن 

کرونا هم باعث 
شد، وعده هایی 

واکسیناسیون کرونا 
عملی نشود و این 

مسئله موجب گلایه 
مردم و بسیاری 

کارشناسان شده است 
چرا که بنابر وعده ها 
قرار بود تا پایان تیر 
ماه واکسیناسیون 

کرونای سالمندان به 
اتمام برسد و  تزریق 

گسترده واکسن ملی 
را در بهار شاهد باشیم.

سبک زندگی

مرطوب نگه داشتن پوست خشک 
از اهمیت زیادی برخوردار اســت 
اما برخی از داروها و مواد درمانی خریداری شــده از 

فروشگاه ها نیز می توانند گران یا بی اثر باشند.
در این مقاله به بررسی درمان های خانگی برای خشکی پوست 
و شــواهد علمی در مورد این ادعاها پرداخته شده که به شرح 

زیر است:
درمان های خانگی برای خشکی پوست:

انواع مختلفی از درمان های خانگی وجود دارند که فرد می تواند 
از آنها برای برطرف کردن خشکی پوست استفاده کند. بیشتر 
درمان های زیر می توانند به عنوان مرطوب کننده مورد استفاده 
قرار گیرند. بهترین راه برای اســتفاده از یک مرطوب کننده، 
استفاده از آن به صورت مستقیم و موضعی برای مرطوب کردن 

پوست بعد از حمام و صبر کردن برای جذب آن است.
1.روغن دانه آفتابگردان:

یک مطالعه در سال ۲۰۱۳ میلادی نشــان داد که روغن دانه 
آفتابگردان هنگام استفاده به عنوان مرطوب کننده روی پوست 
آبرسانی را بهبود می بخشد. در همان مطالعه مشخص شد که 
روغن زیتون در واقع سد پوستی را تخریب می کند و این نشان 
می دهد اســتفاده از هر گونه روغن طبیعی به عنوان مرطوب 

کننده مناسب نیست.
٢.روغن نارگیل:

روغن طبیعی دیگری که برای درمان خشکی پوست به خوبی 
عمل می کند، روغن نارگیل است. یک مطالعه در سال ۲۰۱۴ 
میلادی نشان داد که روغن نارگیل به اندازه وازلین برای درمان 
پوست  خشــک ایمن و موثر اســت. هم چنین در این مطالعه 
مشخص شــد که روغن نارگیل به طور قابل توجهی آبرسانی 
به پوســت را بهبود می بخشــد و باعث افزایش مقدار لیپیدها 

)چربی ها( در سطح پوست می شود.
همان طور که تحقیقات سال ۲۰۱۶ میلادی نشان داد، روغن 
نارگیل حاوی اسیدهای چرب اشــباع شده است که خاصیت 
نرم کنندگی دارند. نرم کننده، چربی یا روغنی اســت که با پر 
کردن شکاف ها در پوست خشک به عنوان مرطوب کننده عمل 

می کند و باعث صاف و نرم شدن آن می شود.
3. حمام جوی دوسر:

جوی دوسر یکی دیگر از مواد طبیعی است که می تواند به درمان 
خشکی پوست کمک کند. اضافه کردن پودر جوی دوسر به آب 
داخل وان یا استفاده از کرم هایی که حاوی جوی دوسر هستند 

ممکن است به تسکین پوست خشک کمک کند.
یک مطالعه در ســال ۲۰۱۵ میلادی نشان داد که عصاره های 
حاصل از جوی دوسر دارای خواص ضد التهابی و آنتی اکسیدانی 

هستند و این ماده به درمان خشکی پوست کمک می کند.
4.نوشیدن شیر:

مصرف شیر نیز می تواند خشکی پوست را تسکین دهد، اما نه 
زمانی که به صورت مستقیم روی پوست اعمال شود. تحقیقات 
انجام شده از سال ۲۰۱۵ میلادی نشان می دهد که یک رژیم 

غذایی شامل شیر می تواند باعث بهبود خشکی پوست شود.
۵.عسل:

بررسی تحقیقات در سال ۲۰۱۲ میلادی نشان می دهد که عسل 
برای بسیاری از انواع بیماری های پوستی مفید است. مطالعات 
مختلف نشان داده است که عســل خواص مرطوب کنندگی، 
ترمیمی و ضد التهابی دارد. این ها همه خصوصیاتی هستند که 
نشان می دهد عسل، درمان خانگی ایده آلی برای از بین بردن 
خشکی پوست است و هم چنین کاملًا طبیعی بوده و می تواند به 

طور مستقیم روی پوست اعمال شود.
6. وازلین:

ژل پترولیوم با نــام تجاری وازلین 
سال هاست که به عنوان مرطوب 
کننــده مــورد اســتفاده قــرار 

می گیرد.
در سال ۲۰۱۷ میلادی محققان 
دریافتند خشکی پوست در افراد 
مسن بعد از اســتفاده از وازلین 
بهبــود می یابد. ایــن یافته از 
استفاده از وازلین برای درمان 
خشکی پوست به ویژه در افراد 

مسن تر حمایت می کند.
آلوئه ورا:

براساس یک مطالعه از سال ۲۰۰۳ میلادی، ژل آلوئه ورا ممکن 
است به تسکین پوست خشک کمک کند.

فردی که در نواحی دست یا پاهای خود با مشکل خشکی پوست 
مواجه است، می تواند ژل آلوئه ورا را روی نواحی خشک پوست 
خود اعمال کرده و ناحیه آسیب دیده را با جوراب یا دستکش 
بپوشاند. بهتر است این کار قبل از رفتن به رختخواب انجام شود 

و ژل تا زمان جذب کامل روی پوست باقی بماند.
پیشگیری:

استفاده از نرم کننده ها و مرطوب کننده ها به طور مرتب بعد از 
استحمام به جلوگیری از خشــکی پوست کمک می کند. افراد 
هم چنین می توانند با جلوگیری از اقدامات و عاداتی که باعث 
خشکی یا تحریک پوست می شــوند از بروز مشکلات پوستی 

پیشگیری کنند.
اجتناب از موارد زیر در این زمینه مفید است:

-  خاراندن پوست
-  استفاده بیش از حد از دستگاه های تهویه هوا

  -
اصلاح با اســتفاده از تیغ صاف یا 

بدون ژل اصلاح
-  دوش گرفتن و حمام کردن بیش از حد

-  مالش محکم حوله روی پوست هنگام خشک کردن آن
-  دوش گرفتن و استحمام با آب بیش از حد داغ

-  استفاده از لوسیون های حاوی الکل
-  پوشیدن لباس هایی که با پوست اصطکاک زیاد دارند

-  تماس مکرر با مواد شوینده در موارد غیرضروری
-  قرار گرفتن در معرض حرارت مستقیم بخاری یا آتش
-  قرار گرفتن در معرض باد شدید بدون پوشاندن پوست

چه زمانی باید به پزشک مراجعه کنیم؟
در صورتی که استفاده از این درمان های خانگی موثر نبوده یا 
علائمی هم چون قرمزی، خون ریــزی، تورم یا چرک و عفونت 
باکتریایی روی پوست مشاهده شد مراجعه به پزشک متخصص 

ضروریست.
medicalnewstoday.com

7 درمان خانگی برای برطرف کردن خشکی پوست

پریسا جمدی
مترجم

نسخه ای جادویی برای 
درمان گرمازدگی

یک متخصص تغذیه توصیه کرد: 
در فصول گرم ســال، چون دفع 
آب از طریق تعریق افزایش پیدا 

می کند، مایعات زیاد بنوشید.
 فریبا کوهدانی، استاد دانشکده 
علوم تغذیــه و رژیم شناســی 
دانشگاه علوم پزشــکی تهران و 
متخصص تغذیه اظهار کرد: یکی 
از نیاز هایی که در فصل تابستان 
باید به طور ویژه به آن توجه کرد 
دریافت مقادیر کافــی مایعات 

است.
کوهدانــی افزود: اصــولاً مقدار 
نیاز بدن به آب، به شرایط وزنی 
و مقدار انرژی مورد نیاز ما بستگی 
دارد. به طور معمــول افراد باید 
یک ســی ســی آب به ازای هر 
کیلوکالری دریافتی، بیاشامند. 
یعنی اگر یک نفــر ۲۰۰۰ کیلو 
کالــری انرژی دریافتــی روزانه 
دارد، باید حــدود ۲ لیتر آب در 

طول روز مصرف کند.
او ادامه داد: شرایط آب و هوایی 
نیز با میزان مصرف مایعات ارتباط 
مستقیم دارد. معمولاً ما در فصول 
گرم ســال بیشــتر به نوشیدن 
مایعات نیاز پیدا می کنیم، چون 
دفع آب از طریق تعریق، افزایش 
پیدا می کند و مــا باید با مصرف 
مایعات، جایگزین مناسبی برای 
آب از دســت رفته بدن داشــته 

باشیم.

پس از واکسیناسیون 
نیز احتیاط کنید

 متاســفانه بیشــتر افــرادی 
کــه در ماه هــای اخیــر تحت 
ـ ۱۹ قرار  واکسیناسیون کووید ـ
گرفته اند، تصور می کنند دریافت 
واکسن راه قطعی برای پیشگیری 

از ابتلا به این بیماری است.
ـ حتی  در کشــورهای مختلف ـ
در مناطقی که پوشش قابل قبول 
ـ موارد ابتلا  واکسن داشــته اند ـ
به این ویروس پــس از دریافت 
واکســن گــزارش شده اســت. 
باید توجه داشــت تا این لحظه 
هیچ واکسنی در دنیا اثربخشی 
صددرصدی نداشــته اســت و 
حتی در صورت تزریق نوبت های 
توصیه شده، باز هم این احتمال 
وجود دارد که ایمنی لازم ایجاد 

نشود.
متاســفانه در هفته هــای اخیر 
اوجگیری موج پنجم موارد ابتلای 
مجدد به خصوص در کادر درمان 
گزارش شده اســت که بســیار 
نگران کننده است. در مورد علت 
افزایش بار بیماری در شــهرها و 
از جمله پایتخــت هم باید گفت 
که بخشــی از این اتفاق به رفتار 
ویروس جهش یافته بازمی گردد. 
بخش دیگر نیز به رعایت نکردن 
شــیوه نامه های بهداشــتی از 
ســوی ۳۰ تا ۳۵ درصــد مردم، 

بازمی گردد.
کمااین که آغاز فصــل گرما در 
کاهش رعایت نکات بهداشــتی 
از جملــه ماســک زدن به دلیل 
سخت ترشدن تهویه صحیح برای 
افراد بی تاثیر نیست. اما باید توجه 
داشت به دلیل جهش های مکرری  
که در نقاط مختلف دنیا مشاهده 
می شــود، هر لحظه امکان دارد 
واکسن های موجود تاثیر خود را 
بر ویروس از دست بدهد و دوباره 
چند ماه زمان لازم باشد تا بتوان 
واکســن های جدید تولید کرد. 
به همین دلیل بــه همه توصیه 
می شود کماکان شیوه نامه های 
بهداشتی و پیشــگیرانه را مانند 
کســانی که واکســن دریافت 

نکرده اند، رعایت کنند.

سلامت
گزارش
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 The private sector is reluctant 
to embark on power projects 
due to the Energy Ministry's 
refusal to levy attractive tariffs 
for electricity generation, the 
vice president of Iran Electrical 
Industry Syndicate said.“As 
long as electricity tariffs do not 
increase, private investment in 
the loss-making power sector 
will not make economic sense,” 
Barq News also quoted Payam 
Baqeri as saying.The private 
sector investment in electricity 
plans has become zero and will 
not change for the foreseeable 

future unless the ministry 
overhauls its age-old policies, he 
added.According to the official, 
lack of investment in the key 
industry will be catastrophic 
in the near future. Come 2023, 
nationwide outages will 
become a permanent feature.
Private sector investment in 
the power industry is said to 
be near $22 billion and 54% of 
the power demand are met by 
private producers.“The Energy 
Ministry’s debt to private power 
producer has exceeded $2.5 
billion. 

TCCIM to 
Conduct 
3 Trade 
Courses
The Education 
and Human 
Resources Institute, 
affiliated with the 
Tehran Chamber 
of Commerce, 
Industries, Mines 
and Agriculture, is 
scheduled to hold 
three specialized 
courses.
The first course 
titled “Banking 
Guarantees” is 
scheduled to begin 
on July 20 and 
continue for two 
more sessions 
on July 27 and 
August 3 from 4-8 
p.m. Topics such 
as risk mitigation 
in domestic and 
international trade, 
different kinds of 
bank guarantees, 
how they are issued 
and the processes 
involved, how to 
revise, renew or 
cancel a guarantee 
document, among 
others, are to be 
covered during the 
course, the news 
portal of TCCIM 
reported.  
A second 
course titled 
"Comprehensive 
Imports” is 
scheduled to start 
on July 27 from 3-7 
p.m. and will cover 
subjects such as 
import obstacles, 
importer’s rights, 
e x e m p t i o n s 
and incentives 
s u p p o r t i n g 
import activities, 
preferential trade 
agreements and 
i n t e r n a t i o n a l 
c o n v e n t i o n s , 
different kinds 
of imports under 
sanctions, import 
procedures and 
regulations, how to 
register in the Nima 
system (an online 
platform devised 
by the Central 
Bank of Iran where 
exporters sell their 
overseas currency 
and companies buy 
it for importing 
n o n - e s s e n t i a l 
goods, machinery, 
equipment and raw 
materials), how to 
place import orders 
without having a 
commercial card for 
private and state-
owned businesses 
and transportation 
of import goods.
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An important 
objective for Iran 
in joining the EAEU 
is to get access to 
the 300-million 
population market 
of Russia and other 

member states. In the 
meantime, the member 
states of the EAEU also see 
an opportunity in Iran’s 
membership in the union.
30 companies from Russia, 
30 from Kyrgyzstan, over 
10 from Armenia, over 
10 from Kazakhstan and 
several others from Belarus 
who are active in the 
areas of banking, finance, 
technology, building plants, 
silos, ports, wharves, oil 
tanks, ship manufacturing, 
steel, livestock feed, oil and 
agricultural products have 
attended the event which is 
held on July 9- 12 in Tehran, 
Iran.
***Iran’s membership 
creates bright horizon 
before the union
Iran’s Ambassador in Russia 
Kazem Jalali said that EAEU 
member states want Iran to 
become a formal member 
because they believe 

that Iran’s membership 
would facilitate economic 
development in Eurasia and 
the Caucasus regions.
After only one year since 
signing a trade agreement 
with the EAEU, Iran’s foreign 
trade with the union has 
surpassed 3 billion dollars, 
the ambassador told IRNA.
The EAEU was launched 
in 2015 with Russia, 
Kazakhstan, Kyrgyzstan, 
Armenia, and Belarus as 
member states. Moldavia, 
Uzbekistan and Iran have 
observer status in the union.
Iran made a temporary 
free trade agreement with 
the EAEU in 2018 which 
become effective in 2019. 
The agreement is set to 
become permanent after 
three years of negotiations 
between Iran and the union.
Iran’s membership status as 
a full member EAEU is set to 
be decided soon.
****EAEU prioritizes 

strategic cooperation with 
Iran
Sergei Glazyev, Minister 
in charge of Integration 
and Macroeconomics of 
the Eurasian Economic 
Commission, previously 
said in a meeting with 
Ambassador Jalali that the 
EAEU prioritizes strategic 
partnership with Tehran, 
welcoming Iran’s full 
membership.
He said that the union 
has ratified its strategic 
document until 2025 and 
pursues accomplishing 
the strategy, adding that 
cooperation with Iran is 
interesting for the union.
The preferential trade 
agreement between Iran 
and the EAEU has been 
signed by the presidents 
of member states, Glazyev 
said, adding that the only 
hurdle to implement the 
agreement is related to 
technical issues which are 

being solved by experts.
****Iran’s membership 
strengthens the region’s 
economy and politics
Stanislav Tarasov, economic 
commentator and media 
activist, said in an article 
published in Regnum.ru 
that Iran’s full membership 
in the EAEU is the biggest 
economic and political 
event beyond the region.
Iran’s membership not only 
elevates its partnership 
with the EAEU to the 
strategic alliance level but 
also extends the union’s 
borders beyond the Persian 
Gulf region, in a manner 
that will profoundly affect 
the status quo in the entire 
Middle East region, Tarasov 
noted.
He also added that Iran’s 
partnership with Russia and 
its allies in the union would 
change the balance of power 
in the region in favor of Iran 
and the EAEU.

Iran Electricity Exports 
Reduces to Zero as 
Scorching Summer Peaks
 Power exports to Iraq, Pakistan and Afghanistan 
have grounded to a halt to help stabilize power 
supply during peak hours, head of Iran Grid 
Management Company, an Energy Ministry 
subsidiary, said.
“Selling electricity to neighboring states has 
experienced a downward trend over the past 30 
days, decreasing from 3,000 megawatts per day to 
zero,” Davoud Farokhzad was also quoted as saying 
by ILNA.
Nonetheless, power import from Turkmenistan, 
Azerbaijan and Armenia has risen to reach 700 MW 
per day and cannot increase further because the 
much-needed infrastructure to transfer electricity 
from neighboring countries to Iran is not developed 
enough, he noted.
“Less than 300 MW of power were imported to Iran 
per day last summer when network load reached 
58 gigawatts,” he said and noted that things have 
changed and the widening gap between production 
(55,000 MW) and demand (66,000 MW) has put 
transmission substations and distribution networks 
under huge pressure, due to which explosions are 
reported in some substations.
Parts of Tehran Pars district in Tehran went off the 
power grid on Wednesday as scorching heat and 
rising demand for electricity in the area took a toll 
on electrical equipment and some transformers and 
substations broke down.
"Some transformers and substations in the capital 
have sustained enormous electrical load in the past 
few days. A transformer caught fire but the blaze was 
put out soon." 
Giving a break down on power consumption, he 
noted that industries, households, agro sector and 
commercial units comprise 38%, 32%, 18% and 7% 
of the total electricity use in Iran respectively. Public 
places like parks, walkways and bus stations account 
for the rest.
Iran’s southern cities are experiencing a 51-degree 
Celsius temperature and the capital Tehran’s 
temperature has reached 39 degrees Celsius.

100% of Iranians have 
access to internet: ICT 
Minister
Minister of Communications and Information 
Technology, Mohammad Javad Azari Jahromi said on 
Saturday that in terms of population, more than 98% 
of Iranians in villages and 100% Iranians residing in 
cities have access to the Internet.
Azari Jahromi wrote in his Twitter account that  " 
98.5 percent of villagers and 100 percent of Iranians 
resinding in cities have access to the Internet".
According to statistics, Mobile Telecommunication 
Company of Iran (MCI), Irancel and Righ Tel as 
the first, second and third beiggest mobile phone 
network operators in the country have 37, 35 and 3 
million users respectively.
According to the Communication Regulatory 
Authority of Iran, 52,000 villages with over 3 million 
users have access to all forms of communications 
now. 
Accordingly, 44,000 villages and 82,000 km of roads 
are now covered by Mobile Telecommunication 
Company of Iran (MCI),  and 18,000 villages and 
64,000 km of roads in Iran are covered by Irancell.
100% of Iranians have access to internet: ICT 
Minister 
Jahromi said on Feb 2, 2021, that Iran is working to 
be among the top 5 countries in the world's space 
field in the next few years.
He said it is not a far-reaching goal at all.

Iran’s economic surge outlook in 
Eurasia
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Iran-Cuba vaccine to 
be mass produced in 
coming months
A member of the Health Commission at the 
Iranian Parliament said that Iran and Cuba 
COVID-19 vaccine will be mass-produced 
within the next few months.
Dr. Homayoun Sameyah broke the news on 
Sun. and said that the coronavirus vaccine 
jointly produced by the Islamic Republic of 
Iran and Cuba will hit the domestic market 
within the next few months.
While expressing his satisfaction with the 

success of joint production of COVID-19 
vaccine between Iran and Cuba, he said, 
“Some news agencies claimed that Cuba 
considered the vaccine as its own vaccine 
and denied any cooperation with Iran, but 
based on authentic information I received 
from the Ministry of Health and Medical 
Education, as well as a congratulatory 
message I have received from the Cuban 
ambassador in Iran on the success of joint 
production of this vaccine, I categorically 
deny this false news and I am happy and 
satisfied with this joint cooperation.”
He put the number of COVID-19 vaccines 
which is currently produced in the Islamic 

Republic of Iran at 6 and stated that proper 
budgets have presently been allocated 
by the government for the research and 
production of COVID-19 vaccine in the 
country.
“We have pinned much of our hope to 
domestic production of coronavirus 
vaccine,” Dr. Sameyah emphasized.
According to the officials of the Pasteur 
Institute of Iran, the first and second stages 
of the clinical trial of the joint Iranian-
Cuban Covid-19 vaccine have been carried 
out in Cuba, and the third phase has almost 
been completed in Iran.

He said that the 
union has ratified 
its strategic 
document until 
2025 and pursues 
accomplishing the 
strategy, adding 
that cooperation 
with Iran is 
interesting for the 
union.

Private Sector Unwilling to Launch 
Electricity Ventures

Eurasia Expo 2021 attended by tens of 
business companies from Armenia, Belarus, 
Kazakhstan, Kyrgyzstan and Russia which is 
held in Tehran bespeaks of new hope for Iran’s 
formal membership in the Eurasian Economic 
Union (EAEU) and an economic surge in the 
Eurasia region.



In an exclusive 
interview with 
ILNA news agency, 
Arhama Siddiqa 
said that Moreover, 
Ebrahim Rais is 
the first Iranian 

president sanctioned by the 
U.S. government even before 
entering office, so it will be 
interesting to see how this 
plays out.
"At his first news conference 
since his victory Ebrahim 
Raisi promised he would 
not allow the talks in Vienna 
to be dragged out. He has 
said his approach to foreign 
policy would not be limited 
and insisted that Iran's 
ballistic missile programme 
was "not negotiable", she 
added.
The A graduate of Lahore 
University of Management 
Sciences continued 
"However, it must not be 
forgotten that the impact of 
sanctions, exacerbated by 
the coronavirus pandemic, 
has caused one of the worst 
economic crises in the 
country's history, with the 
inflation rate reaching 50%."
"In addition, COVID-19 is 
still a serious problem for 
Iran and pandemic-related 
restrictions have increased 
Iranians’ economic 
hardships. Hence, Lifting 
sanctions, especially on the 
oil and banking sectors, will 
be a priority for Iran now."
Referring to the Vienna 
talks, Arhama Siddiqa said 
that there is no doubt a 
determination from both 

sides to keep the JCPOA alive. 
The fact that there are still 
revivals talks since Trump 
pulled out shows that the 
JCPOA is no weak agreement 
to withstand all this. There is 
a sense that the alternative 
is worse for both sides—a 
growing nonproliferation 
headache for the West, 
worsening impoverishment 
for Iran—could be the 
incentive that breaks the 
deadlock.
Asked if the Vienna talks 
would lead to an immediate 
revival of the nuclear deal 
with Iran, she said: "In the 
short-term no. There are a 
host of barriers to the revival 
of Iran’s nuclear deal which 
remain firmly in place and 
it should not be forgotten 
that even after a JCPOA 
reentry, some U.S. sanctions 
would remain — such as 
restrictions on access to the 
U.S. dollar and U.S. primary 
sanctions. Washington 
presumably could offer to 
curtail these restrictions 
in exchange for Iranian 
concessions.  Thus, it is likely 
that in the medium to long 
term the Nuclear agreement 
will be revived albeit after 
compromises from both 
sides."She stressed "And 
also Israel has been trying 
to derail the nuclear deal 
revival for a long time. It 

will continue engaging in a 
shadow war with Iran and 
it knows that if a nuclear 
agreement does become a 
reality in the coming weeks 
despite Israeli attempts to 
sabotage the process, Israel 
will then be the odd one out."
The research Fellow 
at Institute of Strategic 
Studies Islamabad pointed 
to Afghanistan crisis and 
said "I can say the tensions 
in Afghanistan are 
increasing rapidly. When 
President Biden announced 
that the US would start 
downgrading their troop 
presence from July 2021. 
However, contrary to the 
previously optimistic 
estimates, there are fears 
now in the backdrop of 
the recent violence in 
northern Afghanistan and 
what can be termed as a 
completely irresponsible 
withdrawal on part of the US 
administration."
Siddiqa added that Kabul 
could collapse within six to 
twelve months of complete 
withdrawal of US troops. 
Another major concern 
is that the ungoverned 
spaces left by US troops 
supplemented by the focus 
of Afghan factions towards 
infighting could be filled by 
militants such as Al-Qaeda 
and ISIS."

"So Iran can play a very 
important role; Both Iran 
and Pakistan share not only 
borders with Afghanistan 
but also a unique cultural 
connection and henceforth, 
have direct stakes in the 
Afghan peace process."
She continued that both 
countries can also cooperate 
in countering threats such 
as those posed by Al-Qaeda 
and ISIS. Moreover, in 
order for the development 
of their economic and 
strategic interests, a stable 
Afghanistan is equally 
important for both sides.
"It should also not be 
forgotten that Iran is now 
formally part of the Chinese 
Belt and Road Initiative 
(BRI) and any instability 
in Afghanistan will affect 
the implementation of 
the deal aversely.""The 
China-Iran deal gives 
further impetus for the 
CPEC to be extended into 
Afghanistan as well. Hence, 
both Iran and Pakistan 
can help to cooperate 
peace in Afghanistan 
through counter terrorism 
measures, maintain their 
development trajectories 
and continuing to facilitate 
the Afghan peace process 
by bringing all sides on 
the negotiating table," she 
stressed at the end.

Iran Making New Warship, 
Destroyer, Combat Hovercraft
The commander of the Iranian Navy said his forces will 
receive new homegrown equipment within the next 
few months, including a warship, a destroyer, a missile-
launching hovercraft and an oceangoing reconnaissance 
vessel.Speaking at a televised interview on Saturday 
night, Rear Admiral Hossein Khanzadi said the Iranian 
Defense Ministry is going to furnish the Navy with a new 
hovercraft armed with missiles in the Iranian month 
of Azar (November 22- December 21).Moreover, the 
Damavand destroyer and Konarak warship will join 
the Navy’s fleet in early fall, he added.According to the 
commander, the Navy’s first oceangoing reconnaissance 
vessel will go into service in the not-too-distant future.
Pointing to the Navy’s overseas missions, the 
commander said Leader of the Islamic Revolution 
Ayatollah Seyed Ali Khamenei had once called on the 
Navy to arrange plans for presence in countries like 
Gambia, where the US began to enter forcibly to take 
captives as slaves centuries ago.Highlighting Iran’s 
growing naval presence in the Atlantic Ocean and African 
coasts, Khanzadi said, “The presence of the Islamic 
Republic of Iran’s Navy, which represents a country that 
supports the oppressed, sends a special message. By 
the way, our flotilla was present in (the coasts of) that 
country (Gambia) last week.”In recent years, Iran’s naval 
forces have increased their presence in international 
waters to secure naval routes and protect merchant 
vessels and oil tankers against pirates.In comments in 
October 2020, Khanzadi said Iran’s first homegrown 
auxiliary ship is capable of sailing around the globe three 
times without being refueled.
Senior commander underlines 
absolute security in eastern 
borders
A senior military commander has underlined absolute 
security in Iran's eastern security amid recent 
developments in Afghanistan and assured that there 
are no security issues threatening people living in 
border areas.Brigadier Mahmood Mahmoodi said 
there is no issue for people in South Khorasan Province.
The situation in the international level, both across the 
region and in West Asia especially in Afghanistan is clear 
too all in face of internal conflicts between government 
and Taliban, he added.Taliban is also triggering fresh 
developments in common borders with Iran, he noted.
He noted that Iranian military forces are ready not only 
for the current situation but to control the entire regional 
condition including fighting terrorist groups like ISIS, 
takfirist and the trans-regional forces.Earlier, addressing 
the Intra-Afghan talks meeting which was hosted in 
Tehran, Iranian Foreign Minister Mohammad Javad 
Zarif said returning to intra-Afghan negotiating table 
will be the best choice of leaders and political parties 
in Afghanistan and urged Afghan leaders and people of 
Afghanistan to make hard decision for their future.

Raisi presidency does not change 
Tehran's negotiating stance; Expert

A Research Fellow at Institute of Strategic 
Studies Islamabad told that Iran's president-
elect coming to power will not likely to 
change Tehran's negotiating stance because 
regardless of who is President any deal 
must be approved by the Supreme Council 
through Iran Supreme Leader.

Politics
Monday ,July 12 , 2021, No. 826

ISFAHAN
NEWS 05

Several mortar shells hit Somali presidential palace
Somali sources reported that several mortar shells hit the presidential palace in Mogadishu, 
the Somali capital.
Somali sources reported that the presidential palace was targeted with at least five mortars on 
Saturday.
The Al-Somal Al-Jadid reported that no one was injured in the attack, but that it caused panic in 
residential areas near the presidential palace.
According to the report, the perpetrator of the attack is still unknown, but the al-Shabaab 
terrorist group had previously targeted the Somali presidential palace several times.
Somali sources also reported on Saturday that a car bomb had exploded near Mogadishu, killing 
four policemen.Al-Shabaab has been trying to overthrow the Somali government since 2008 
and has since carried out numerous terrorist operations in Mogadishu and other Somali cities, 
killing scores of people.

Hashd al-Shaabi guarantees peace, stability in Iraq: al-Fayaz
Head of Iraqi Popular Mobilization Units (PMU) in a statement on Sun. announced the 
force, also known as Hashd al-Sha’abi, is a guarantor of peace and stability in Iraqi land 
and territory.Faleh al-Fayaz Iraqi PMU Chief released a statement Sunday on the occasion 
of anniversary of liberation of ‘Mosul’, in Iraqi Nineveh province.Liberation of ‘Mosul’ city 
in Nineveh Governorate marked the beginning of final and complete end of presence of 
ISIL terrorists in Iraq, he said and reiterated that Hashd al-Sha’abi is a guarantor of peace, 
security and stability in Iraqi land and territory, Al Mayadeen reported.Iraqi Popular 
Mobilization Unit has always been a supporter of other security forces in Iraq over the past 
years and will continue to play the same role powerfully, he continued.Earlier, he had said 
that Iraqi Popular Mobilization Unit (PMU) is considered as one of the most important 
military branches in Iraq. The popular mobilization group is a military entity affiliated with 
the Iraqi Armed Forces and operates under the command of the Joint Operations Command.

She continued that 
both countries can 
also cooperate in 
countering threats 
such as those 
posed by Al-Qaeda 
and ISIS. Moreover, 
in order for the 
development of 
their economic 
and strategic 
interests, a stable 
Afghanistan is 
equally important 
for both sides.
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Israeli 
Settlements 
Amount to 
'War Crime', 
UN Special 
Rapporteur 
Says
A UN human rights 
rapporteur said 
the world should 
finally hold Israel 
accountable for its 
ongoing settlement 
policy in the occupied 
Palestinian territory.
Israel can no longer 
be allowed to go on 
with its settlement 
policy in the occupied 
West Bank and East 
Jerusalem al-Quds 
with impunity, 
Michael Lynk, a UN 
special rapporteur on 
human rights in the 
occupied Palestinian 
territory, told the 
UN Human Rights 
Council on Friday.
Such a practice 
goes against an 
international norm 
prohibiting an 
occupying power 
from transferring a 
part of its population 
to an occupied 
territory, Lynk said, 
adding that Israeli 
settlements thus 
violate the Fourth 
Geneva Convention 
and the Rome Statute, 
RT rerported.
“In my report, I 
conclude that the 
Israeli settlements 
do amount to a 
war crime,” the 
special rapporteur 
said, adding that 
the international 
community that 
has so far been 
“reluctant” to enforce 
the international 
norms in this regard 
should no longer 
stand idle in the face 
of this continued 
violation.
“The Israeli 
government will not 
suddenly wake up 
one day and decide 
on its own that an 
alien occupation 
that is metastasizing 
into annexation and 
even apartheid, and 
a one-state reality of 
vastly unequal rights, 
is entirely out-of-
step with the 21st 
century,” he said.
The settlements 
“guarantee that the 
occupied territory 
will remain under 
Israeli control in 
perpetuity” and de-
facto block the way 
for the creation of a 
“genuine Palestinian 
state,” Lynk added.
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Chinese President Xi Jinping and North Korean leader 
Kim Jong Un have vowed to bring their relations to a new 
stage as the two countries mark the 60th anniversary of 
a friendship pact, Pyongyang’s state media reported on 
Sunday.
China is North Korea’s longtime ally and economic 
benefactor, their relationship forged in the bloodshed 
of the Korean War, when Mao Zedong sent millions of 
“volunteers” to fight United States-led United Nations 
forces to a standstill.
The two countries signed a treaty of friendship, 
cooperation and mutual assistance in the event of an 
armed attack on July 11, 1961, with Mao describing the 
allies as close as “lips and teeth”.
Relations have fluctuated over the years due to 
Pyongyang’s growing nuclear ambitions, but with 
negotiations between North Korea and the US at a 
standstill, both sides have moved to strengthen their 
alliance.
“Despite the unprecedentedly complicated international 

situation in recent years the comradely trust and militant 
friendship between the DPRK and China get stronger day 
by day,” Kim wrote in his message to Xi, referring to the 
North by the initials of its official name, the Democratic 
People's Republic of Korea, AFP reported.
In the message carried by the KCNA news agency, Kim 
highlighted the role of the pact in “ensuring peace and 
stability in Asia and the rest of the world now that the 
hostile forces become more desperate in their challenge 
and obstructive moves”.
Xi wrote that he planned to bring greater happiness to 
the two countries and their people “by steadily leading 
the relations of friendship and cooperation between the 
two countries to a new stage”, KCNA said.It is a marked 
contrast to a few years ago, when relations were poor and 
Kim had yet to meet with Xi since succeeding his father in 
December 2011.
Kim paid his first visit to China in March 2018 and the two 
leaders have now met five times.
The exchange of messages is the latest sign of renewed ties 

between 
the neighbors, which 

analysts say is aimed at the US amid gridlocked nuclear 
talks between Pyongyang and Washington and worsening 
US-Beijing tensions.
“It’s a marriage of convenience,” Dr. Park Won-gon, 
professor of North Korean Studies at Ewha Womans 
University in Seoul, told Agence France-Presse.
The two allies’ relations have had discord since the end 
of the Korean War, he added, and they will “never really 
trust each other”.But they need each other to deal with 
Washington, Dr. Park added. “And the closer they get, the 
harder it will be to denuclearize North Korea.”

News

Leaders of North Korea, China Vow Greater Cooperation in Face of For-
eign Hostility
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Comdr: Regional maritime security center to be launched in 
Chabahar
Iranian Navy Commander Rear-Admiral Hossein Khanzadi said the international maritime security 
coordination center will be launched in the presence of 36 countries in Chabahar Port aiming to maintain 
maritime security in the region.According to the decision made in the 7th edition of the Indian Ocean 
Naval Symposium (IONS) which was hosted by France, this center will be launched for the Indian Ocean 
rim countries enabling them to exchange information for establishing maritime security, Khanzadi 
said.The center will be launched for the first time in the region and the regional states can dispatch 
their representatives to Chabahar Port in southeast of Iran, he said adding that participants will be 
connected online.He described the Atlantic Ocean as the third biggest ocean in the world, regretting 
that unfortunately, a center of insecurity was formed in the Gulf of Aden which caused the countries of 
the region to be alert.

Head of Iran's Health 
Ministry Public 
Relations Office 
announced the import 
of about 6 million doses 
of the COVID-19 vaccine.
Kianoush Jahanpour, 
Head of Iran's Health 
Ministry Public 
Relations Office, said 
on Saturday that about 
6 million doses of the 
COVID-19 vaccine would 
arrive in the country by 
the end of next week.
Jahanpour added that 
the 440,000 doses of 
vaccine would arrive in 
Iran on Today.
"2.9 million doses of 
vaccine will be imported 
In two weeks," he noted.
Another 2 to 3 million 
doses will come from 
China, Norway, Japan, 
and other official 
sources.
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In a statement posted on Twitter on Saturday, 
Abiy hailed the June 21 vote as a historically 
inclusive election.
“Our party is also happy that it has been chosen 
by the will of the people to administer the 
country,” he added.
The election marked the first time Abiy 
faced voters since he was appointed prime 
minister in 2018 following several years of 
anti-government protests.
But an opposition boycott, war in the northern 
region of Tigray, ethnic violence and logistical 
challenges in some areas overshadowed the 
poll.
Voting did not take place at all in three of 
Ethiopia’s 10 regions.
Abiy’s Prosperity Party won 410 seats in the 
federal parliament out of 436 where elections 
were held, according to results issued by the 
National Election Board of Ethiopia (NEBE), 
which said there would be a rerun in 10 
constituencies.
The leader of the main opposition Ethiopian 
Citizens for Social Justice party, Birhanu Nega, 
lost while the opposition parties Ezema and 
the National Movement of Amhara (NAMA) 
each won less than 10 seats.
Al Jazeera’s Catherine Soi, reporting from the 
Ethiopian capital, said the Prosperity Party’s 
win came as “no surprise”.
“Abiy’s Prosperity Party has been leading from 
the very start,” she said from Addis Ababa. 
“But some analysts we’ve been talking to say 
they are very worried now that parliament 
is dominated by the prime minister’s party.”
“It’s going to be very hard for the parliament 
members to properly hold the prime minister 
and his government to account, to ask the 
tough questions. They are saying what we 
might see going forward is more opposition 
from outside parliament.”

The election was the first test of voter support 
for Abiy, who promised political and economic 
reforms when he was appointed prime 
minister by the governing coalition in 2018.
Within months of taking office, Abiy lifted a 
ban on opposition parties, released tens of 
thousands of political prisoners and took steps 
to open up the Ethiopian economy.
He now faces international pressure over the 
war in Tigray and accusations from rights 
groups that his government is rolling back 
some new freedoms, which it denies.
June’s election, which had been postponed 
twice due to the COVID-19 pandemic and 
logistical issues, was largely peaceful, but the 
United States has called the vote “significantly 
flawed”, citing the detention of some 
opposition figures and insecurity in parts of 
the country.
In Abiy’s native Oromia region, Ethiopia’s 
largest, two of the most prominent opposition 
parties – the Oromo Federalist Congress 
and the Oromo Liberation Front – pulled out 
entirely, saying their candidates had been 
arrested and offices vandalized.
That meant the ruling party ran alone in 
several dozen constituencies.
In the wake of the election, the Ethiopian 
Citizens for Social Justice Party filed 207 
complaints with the electoral body over the 
vote.
Voting in the Harar and Somali regions has 
meanwhile been delayed until September 
over security concerns and problems with 
ballot papers.
No date has been set for voting in Tigray, 
where the military has been battling forces 
loyal to the Tigray People’s Liberation Front 
(TPLF), the region’s former ruling party, since 
November.
The fighting has displaced two million people, 
and the United Nations has warned of famine 
conditions in parts of the region.
Birtukan Mideksa, the head of the electoral 
board, said the vote was held at a time when 
Ethiopia was experiencing challenges, “but 
this voting process has guaranteed that people 
will be governed through their votes”.

On Friday, Death Valley National Park in 
California recorded a staggering high of 130 
degrees Fahrenheit (54 Celsius) and could 
reach the same high on Saturday. If verified, 
the 130-degree reading would be the hottest 
high recorded there since July 1913, when the 
same Furnace Creek desert area hit 134 F (57 
C), considered the highest reliably measured 
temperature on Earth.
The Beckwourth Complex — two lightning-
caused fires burning 45 miles (72 kilometers) 
north of Lake Tahoe — showed no sign of 
slowing its rush northeast from the Sierra 
Nevada forest region after doubling in size 
between Friday and Saturday.
California’s northern mountain areas 
already have seen several large fires that have 
destroyed more than a dozen homes. Although 
there are no confirmed reports of building 
damage, the fire prompted evacuation orders 
or warnings for roughly 2,800 people along 
with the closure of nearly 200 square miles 
(518 square kilometers) of Plumas National 
Forest.
On Friday, hot rising air formed a gigantic, 
smoky pyrocumulus cloud that reached 
thousands of feet high and created its own 
lightning, fire information officer Lisa Cox said.
Spot fires caused by embers leapt up to a mile 
(1.6 kilometers) ahead of the northeastern 
flank — too far for firefighters to safely battle 
— and winds funneled the fire up draws and 
canyons full of dry fuel, where “it can actually 
pick up speed,” Cox said. The flames rose 
up to 100 feet (31 meters) in places, forcing 
firefighters to focus instead on building dozer 
lines to protect homes.
Firefighters usually take advantage of cooler, 
more humid nights to advance on a fire, Cox 
said, but the heat and low humidity never let 
up. The more than 1,200 firefighters were 

aided by aircraft. But the blaze was expected 
to continue forging ahead.
The air was so dry that some of the water 
dropped by aircraft evaporated before 
reaching the ground, she added, AP reported.
“We’re expecting more of the same the day 
after and the day after and the day after,” Cox 
said.
The blaze, which was only 8 percent contained, 
increased dramatically to 86 square miles 
(222 square kilometers) after fire officials 
made better observations.
It was one of several threatening homes across 
Western states that are expected to see triple-
digit heat through the weekend as a high-
pressure zone blankets the region.
The National Weather Service warned the 
dangerous conditions could cause heat-
related illnesses, while California’s power grid 
operator issued a statewide Flex Alert from 4 
p.m. to 9 p.m. Saturday to avoid disruptions 
and rolling blackouts.
The California Independent System Operator 
warned of potential power shortage, not 
only because of mounting heat, but because a 
wildfire in southern Oregon was threatening 
transmission lines that carry imported 
power to California. Gov. Gavin Newsom 
issued an emergency proclamation on Friday 
suspending rules to allow for more power 
capacity, and the ISO requested emergency 
assistance from other states.
Pushed by strong winds, the Oregon fire 
doubled in size to 120 square miles (311 
square kilometers) Saturday as it raced 
through heavy timber in the Fremont-Winema 
National Forest near the Klamath County 
Town of Sprague River.
Las Vegas late Saturday afternoon tied the all-
time record high of 117 F (47 C), the National 
Weather Service said. The city has recorded 
that record-high temperature four times, most 
recently in June 2017.
NV Energy, Nevada’s largest power provider, 
also urged customers to conserve electricity 
Saturday and Sunday evenings because of the 
heat wave and wildfires affecting transmission 
lines throughout the region.

Ethiopia: Abiy’s Prosperity Party Wins 
Landslide Election Victory

California Wildfire Advances As Heat Wave 
Blankets Western US

Firefighters struggled to contain an exploding Northern 
California wildfire under blazing temperatures as 
another heat wave hits the US West this weekend, 
prompting an excessive heat warning for inland and 
desert areas.

Ethiopia’s ruling Prosperity Party has won the most seats in 
the country’s parliamentary election, according to official 
results, a victory that assures Prime Minister Abiy Ahmed a 
second five-year term in office.
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through the 
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Election Board of 
Ethiopia (NEBE), 
which said there 
would be a rerun in 
10 constituencies.



 درخواست نانوایان برای افزایش ۱۰۰ درصدی قیمت نان
 رئیس اتحادیه نانوایان سنتی از درخواست برای افزایش ۱۰۰ درصدی قیمت نان در سال ۱۴۰۰خبر داد و افزود: 
شرکت حمل و نقل آرد، تصمیم به افزایش ۳۰۰ درصدی کرایه حمل دارد. بیژن نوروز مقدم آبکنار درباره آخرین 
تصمیمات در حوزه قیمت نان، اظهار کرد: طی ۱۰ سال اخیر تنها سه بار در سال های ۹۱، ۹۳ و ۹۸ قیمت نان 
تغییر داشته، درحالی که هزینه تولید و تورم به ویژه در ۲ سال اخیر رشد بسیاری داشته است. وی ادامه داد: ما در 

سال ۹۹ آنالیز قیمت تولید نان را بر اساس هزینه تمام شده تولید و تورم سالیانه آماده و آن را در اختیار دستگاه های 
ذی ربط قرار دادیم. بر اساس آنالیز تهیه شده قیمت نان در سال گذشته باید ۷۰ تا ۷۵ درصد افزایش می یافت، اما 

تصمیمی در این ارتباط گرفته نشد و وعده تصمیم درباره آن را در ماه ها بعد دادند. به گفته نوروز مقدم آبکنار؛ تعلل در 
افزایش قیمت نان در حالی است که در سال ۱۴۰۰ هزینه گارگر، بیمه، مالیات، حمل و نقل و ... برای نانوایان رشد صعودی داشته 

است و ادامه تولید برای بسیاری از آن ها دیگر مقرون به صرفه نیست. وی افزود: در سال جاری فقط شرکت حمل و نقل آرد اعلام کرده است 
که به دلیل افزایش هزینه های جانبی کرایه حمل را ۳۰۰ درصد افزایش خواهد داد. نوروز مقدم آبکنار مشکل دیگر نانوایان را ترک کار کارگران و 
کاهش نیروی کار نانوایی عنوان کرد و افزود: در سال ۱۴۰۰ با معضل ترک کار کارگران نانوایی و کاهش نیروی کار مواجه شده ایم چراکه آن ها کار 

در نانوایی را دیگر به اقتصادی نمی دانند و نانوایان نیز توان افزایش مزد کارگر را ندارند.

سیگنال دوباره ایلان ماسک به بازار رمزارز
دوج کوین که در روزهای اخیر عملکردی بدتر از رقبای اصلی خود داشته است تحت تاثیر پیام حمایتی جدید 
ایلان ماسک در خط تثبیت قیمتی قرار گرفت. ایلان ماسک- سومین فرد ثروتمند جهان- در پاسخ به مت 
والاس- یوتیوبر مشهور حوزه رمزارزها- گفته است پس از تغییر در پروتکل های دوج کوین که به زودی صورت 
خواهد گرفت، این رمزارز توانایی شکست بیتکوین و اتریوم را خواهد داشت. بیتکوین و اتریوم در حال حاضر 

از سیستم تراکنش چندلایه استفاده می کنند که سرعت تراکنش کم و هزینه انجام تراکنش بالایی دارند. با 
این حال توسعه دهندگان دوج کوین تلاش دارند با تغییر در پروتکل این رمزارز، انجام تراکنش با استفاده از آن را 

بسیار سریع تر و مقرون به صرفه تر از رقبا کنند. ایلان ماسک با اشاره به اینکه دوج کوین در شیوه انجام تراکنش دارای 
تفاوت های زیادی با بیتکوین و اتریوم است، از پروتکل آن تمجید کرد. پس از حمایت اخیر ایلان ماسک، ارزش دوج کوین کمی 

بالا آمد و در محدوده بالای ۲۰ سنت تثبیت شد. تا پیش از این اظهارات قیمت دوج به ۱۹ سنت کاهش پیدا کرده بود. این ارز کاملا از رکورد قیمتی 
۷۴ سنتی خود که در ماه می به ثبت رساند فاصله دارد اما هنوز هم یکی از پربازده ترین دارایی های یک سال اخیر بوده است. دوج کوین که در ابتدا با 
هدف سرگرمی بین دو برنامه نویس استرالیایی و آمریکایی در سال ۲۰۱۳ ساخته شد، اکنون با ارزش بازاری معادل ۲۸ میلیارد دلار به هفتمین ارز 

دیجیتالی دنیا از نظر ارزش بازار تبدیل شده است.

اعتماد
گـــزارش

ISFAHAN
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موسِم چرتکه 
انداختن صنوف 

مختلف برای پرداخت 
مالیات شان است، 

تب و تاب درباره بحث 
مالیات های پزشکی 

هم بالا می گیرد؛ 
مساله ای که البته 

حواشی زیادی را هم 
به دنبال دارد
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رییس کنفدراسیون صادرات 
ایران؛

تعدیل نرخ ارز با مهار 
نقدینگی و کنترل 

تورم امکان پذیر است 
عضو کمیته ارزی اتاق بازرگانی ایران 
معتقد است مهار نقدینگی و کنترل 
تورم؛ دو موضوع اساسی و مهم است 
که بانک مرکزی در دولت سیزدهم 

باید برای آنها چاره اندیشی کند.
در هفته های آینده شاهد تغییر دولت 
و به دنبال آن، فعالیت تیم اقتصادی 
جدید و اجــرای برنامه و سیاســت 
های آنها خواهیم بود. در این میان، 
با توجه به شرایط دشــوار اقتصادی 
در ســال های اخیر، توجه و مطالبه 
جدی بخش خصوصی از دولت آینده 
و به خصوص تیم اقتصادی آن، رفع 
مشــکلات و چالش های اقتصادی 
است. مشکلاتی که تحت تاثیر مسائل 
داخلی و خارجی شکل گرفته است و 
بخش خصوصی حالا امیدار است تا 
با شروع فعالیت دولت جدید، بتواند 
با تعامل و همفکری، برای برداشتن 
مشکلات اقتصادی از سد راه تولید و 
کسب و کار، در تعالی اقتصادی کشور، 

نقش آفرینی معناداری داشت باشد.
در این باره، محمــد لاهوتی رییس 
کنفدراسیون صادرات ایران در گفتگو 
با ایبِنا با اشاره به اینکه اولین موضوعی 
که بخش خصوصی در شروع دولت 
جدید از ریاست محترم جمهور و تیم 
اجرایی ایشــان انتظار دارد، اصلاح 
مصوبات خلق الساعه ای است که در 
شرایط دولت فعلی اتفاق افتاده است، 
افزود: خصوصاً در حوزه تنظیم بازار 
که مربوط به ممنوعیت های صادراتی 
می شــود و در حوزه رفع موانع تعهد 
ارزی صادرکنندگان کــه مربوط به 
بانک مرکزی می شــود و همچنین 
مصوباتی که احیاناً در شرایط خاص 
تصمیم گیری شده ولی الان شرایط 
تغییر کرده، می بایســت مورد توجه 

قرار گیرد.
رییس کمیسیون تســهیل تجارت 
و توســعه صادرات تاکید کرد: نکته 
ای که در طول چهار ســال گذشته 
بیشــترین ضربه را به اقتصاد ایران و 
فعالان اقتصادی زد، تصمیمات یک 
شبه، صدور بخشنامه های متعدد و 
رنگارنگی بود که هر کدام در جایگاه 
خودش، بــه جای اینکه شــرایط را 
تســهیل کند، متاسفانه شــرایط را 

سخت تر کرده است.
لاهوتی در خصوص تصمیماتی که 
باید در سیاســت های پولی و بانک 
مرکزی گرفته شود اظهار داشت: قطعاً 
اهداف بانک مرکزی از پیش تعریف 
شــده و ماموریتش کاملًا مشخص 
است. وی خاطر نشان کرد: در بازه ای 
از زمان یعنی یکی دو سال گذشته تا 
نیمه سال ۹۹، شاهد بودیم که بانک 
مرکزی وارد سیاست گذاری هم شد و 
در مورد تجارت خارجی مسئولیت با 
بانک مرکزی بود که به نظر من اشتباه 
بســیار جدی بود که خوشبختانه با 
ابلاغیه ۱۷۷، این اختیارات به وزارت 
صمت همچون گذشته و تعریفی که 
در وزارت صمت وجود دارد و سازمان 
توسعه تجارت به عنوان متولی تجارت 

هست، برگشت داده شد.

تابناک
خـــبـــر

ISFAHAN
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در ابتداي سال ۱۳۹۹ نیز 
نرخ ســود بیــن بانکي در 
محدوده ۱۷ درصدي قرار 
گرفت که مجددا پس از یک 
سال این نرخ به این محدوده 
بازگشته اســت. برخي از 
کارشناســان اقتصــادي 
معتقدند: کاهش نرخ سود بانکي مي تواند 
نقش مهمي در حرکت نقدینگي از بانک 
به بازار ســرمایه داشته باشد و سبب رونق 
بازار سرمایه شــود. اما آن گونه که جدول 
تغییرات نرخ سود بین بانکي نشان مي دهد 
نرخ ســود در این بازار از ۱۹.۷۶ درصد در 
اردیبهشت ماه امسال به ۱۷.۹۵ درصد در 
۱۷ تیرماه کاهش یافته است. این در حالي 
است که هفته قبل نرخ سود بین بانکي در 
دامنه ۱۸.۱۲ درصدي در نوسان بود ولي 
گزارش جدید بانک مرکزي از عملکرد بازار 
بین بانکي، نشان مي دهد که مانند ماه هاي 
قبل نرخ ســود بین بانکي روند کاهشــي 
را طي مي کند و برهمین اســاس نیز وارد 

کانال ۱۷ درصدي شده است. در واقع این 
براي سومین بار در تیرماه است که نرخ سود 
بانکي دستکاري شده و کاهش پیدا مي کند.  
نرخ سود بین بانکي به نوعي منجر به »کشف 
نرخ سود« بانک ها مي شود. در واقع بانک ها 
با این نرخ، تراز حساب هاي خود را به تعادل 
مي رسانند و به همین دلیل، میزان نرخ سود 
تسهیلات یا سپرده ها نیز در همین مقدار به 

صورت تقریبي در نوسان است. 

   آیا کاهش نرخ ســود بین بانکي 
دستوري بود؟

بهاء الدین هاشــمي حسیني، کارشناس 
ارشد بانکي در واکنش به تغییر نرخ سود 
بین بانکي براي سومین بار در تیرماه امسال 
و ورود آن به کانــال جدید ۱۷ درصدي به 
»اعتماد« گفت: نرخ سود بین بانکي براساس 
عرضه و تقاضاست و ثابت نیست. این نرخ 
نوسان دارد به گونه اي که با افزایش تقاضا 
براي دریافت وام بین بانکي و از سوي دیگر 
عدم عرضه متناسب با آن، نرخ سود بالاتر 
مي رود و برعکس. در صورتي که نرخ سود 
بین بانکي به صورت دستوري کاهش پیدا 
کند اما نرخ تورم بسیار بالا باشد مسلما نشانه 
خوبي براي بازار نخواهد بــود. اما اگر این 
نرخ به صورت طبیعي افت کرده باشد این 
موضوع نشان دهنده رکود در اقتصاد کشور 
است. او ادامه داد: اما در صورتي که نرخ سود 
بین بانکي دستوري تغییر کند این موضوع 
مي تواند به کاهش نرخ ســود سپرده هاي 

بانکي منجر شــود که همین موضوع نیز 
سبب خروج سپرده مردم از بانک ها و تزریق 
آن به بازاري دیگر خواهد شد که این روش، 
روش کارشناسي، اصولي و علمي نیست و 
معمولا دولت ها در پایان کارشان و زماني 
که بخواهند اقتصاد را تحویل دولت بعدي 
دهند برخي از نرخ ها مانند تورم، نرخ سود 
بین بانکي و ... را کاهش مي دهند تا با شرایط 
ایده آل تري اقتصاد را تحویل دهند تا چند 

سال بعد مجددا به این کارزار بازگردند.

   حرکت اقتصاد به سمت رکود 
این کارشناس ارشد بانکي ادامه داد: به رغم 
اینکه در حال حاضر با تورم مواجه هستیم 
اما تقاضا براي پول کم شــده و بانک ها با 
منابع زیادي روبرو هســتند که به صورت 
بین بانکي و کوتاه مــدت به یکدیگر با نرخ 
پایین قرض مي دهند که نشان دهنده این 
است که اقتصاد به سمت رکود در حرکت 
است. هاشمي حســیني ادامه داد: زماني 
که با تورم شدید در کشور مواجه مي شویم 
و درآمدها افزایش پیــدا نمي کند پس از 
مدت ها تقاضا به خودي خود به دلیل نبود 
قدرت خرید در جامعه کم مي شود اقتصاد 
هم وارد رکود مي شــود و در صورت عدم 
ســرمایه گذاري ها واحدهاي تولیدي هم 
تســهیلات کمتري مي گیرند و در نتیجه 
بانک ها ترجیح مي دهند تا منابع شان را به 

صورت بین بانکي مصرف کنند.

   نرخ تورم دو برابر نرخ سود بانکي است
این کارشناس بانکي خاطرنشان کرد: در 
حال حاضر نرخ تورم دو برابر نرخ سود بانکي 
است و در این وضعیت نباید نرخ سود بانکي 
پایین بیاید زیرا زماني کــه نرخ آن از تورم 
خیلي پایین تر باشد پول بســیار ارزان تر 
مي شود. او افزود: معمولا در تعیین نرخ سود 
بین بانکي و سیاست هاي پولي و بانکي در 
ایران از روش هاي دستوري استفاده مي شود 
که با سرکوب مالي این نرخ ها را پایین نگه 
مي دارند و البته گاهي نیز تنها به دلیل اینکه 
اقتصاد در رکود به سر مي برد و تقاضا براي 
منابع مالي کم شده باشد این موضوع رخ 
مي دهد. هاشمي حســیني در مورد تاثیر 
این موضوع بر بازار سرمایه تصریح کرد: در 
صورتي که بازار بانکي مازاد منابع داشــته 
باشد و جذابیت در بازار سرمایه نیز ایجاد 

شــود این موضوع منجر بــه رونق بورس 
خواهد شد و اگر بورس از رونق بیفتد این 
منابع وارد بازار بانکي خواهد شد و این دو در 
کنار هم دو بازار موازي هستند. او افزود: هر 
چند گاهي این دو بازار با هم همسو هستند 
اما بورس چند ماهي نیز در شرایط مناسبي 
نبود و نیازمند فعال شدن است و در شرایط 
تورمي در صورت کاهش نرخ سود تقاضاي 
ســوداگرانه رونق پیدا مي کند و منابع به 

سمت بازار سرمایه حرکت خواهد کرد.

   اجراي سیاست هاي انقباضي  در 
شرایط تورمي 

این کارشناس بانکي در پاسخ به این پرسش 
که با توجه به رقم بالاي ۴۰ درصدي نرخ 
تورم نرخ سود بانکي باید در چه محدوده اي 
باشد، گفت: در یک شرایط نرمال نرخ سود 

بانکي همیشه باید بین ۱ تا ۲ درصد بیشتر 
از نرخ تورم باشــد تا نقدینگي در بانک ها 
متمرکز شود و سیاست گذاري براي مصرف 
مردم صورت گیرد تا تقاضا محدود شــود 
چرا که زماني که نقدینگي زیاد شود تقاضا 
در جامعه بالا مي رود و عرضه کالا کم شود 
قیمت ها افزایش پیــدا مي کنند. او با بیان 
اینکه در شرایط تورمي باید سیاست هاي 
انقباضي در کشور مد نظر قرار گیرد، افزود: 
در این شرایط باید نرخ سود بانکي افزایش 
پیدا کند و منابع از بازار جمع آوري شود و 
به جاي اینکه مردم خودشان تجارت کنند 
این منابع را به بانک ها بسپارند تا سود آن را 
از بانک ها دریافت کنند تا متضرر نشوند. 
هاشمي حســیني تصریح کرد: نرخ سود 
شناور است و در صورتي که تورم پایین بیاید 

آن هم افت خواهد کرد.

چرا نرخ سود بانكي در 20 روز سه بار كاهش پيدا كرده است؟

نشانه هاي عمیق تر شدن ركود در اقتصاد
گزارش جدید بانك مرکزي از عملکرد بازار بین بانکي، نشان 
مي دهد که مانند ماه هاي قبل نرخ سود بین بانکي روند کاهشي را 
طي مي کند و بر همین اساس این نرخ به کانال ۱7 درصدي کاهش 
یافته است. کاهش نرخ سود بین بانکي که در ماه هاي پایاني سال 
۱۳۹۸ و نیمه نخست سال ۱۳۹۹ موجب سرازیر شدن نقدینگي 
به سمت بازار سهام شده بود یك بار دیگر در ماه هاي اخیر تکرار 

شده است.

سهام عدالت

بازار خودرو

سهام عدالت گرو بگذارید، وام 7 میلیونی بگیرید
با توجه به بخش نامه بانک مرکزی، دارندگان سهام عدالت و همه سرپرستان خانوار که حداقل یکی از یارانه های نقدی یا 

معیشتی را دریافت می کنند، می توانند تا سقف هفت میلیون تومان کارت رفاهی دریافت کنند.
حدود دو هفته قبل، بانک مرکزی شیوه نامه صدور کارت رفاهی را به پنج بانک ملت، ملی، تجارت، صادرات و رفاه کارگران 

ابلاغ کرده است که طبق آن هر یک از این بانک ها باید تا سقف ۲۰۰هزار فقره کارت رفاهی صادر کنند.
بر این اساس، همه اشخاص حقیقی از جمله دارندگان سهام عدالت که تاکنون هیچ میزان از سهام خود را نفروخته اند و 
همه سرپرستان خانوار که حداقل یکی از یارانه های نقدی یا معیشتی را دریافت می کنند، می توانند تا سقف هفت میلیون 
تومان کارت رفاهی دریافت کنند. درواقع درصد ارزش روز سهام عدالت ) بر اساس اعلام شرکت سپرده گذاری مرکزی و 
تسویه وجوه( و حساب های یارانه نقدی و معیشتی طبق اعلام سازمان هدفمندسازی یارانه ها و با در نظر گرفتن کسورات 
مربوط به اقساط وام های پرداخت شده قبلی، می تواند به عنوان وثیقه های  قابل قبول از مشتری مورد پذیرش قرار گیرد. 
نرخ سود تسهیلات کارت رفاهی ۱۸ درصد و مهلت بازپرداخت آن نیز ۱۸ ماهه است که با احتساب سود یک میلیون و 
۲۰۰ هزار تومان بر مبلغ  هفت میلیونی کارت رفاهی هر یک از دریافت کنندگان این کارت باید ماهانه تقریبا ۴۵۸ هزار 
تومان بپردازند. البته مشولان سهام عدالت باید توجه داشته باشند که قبل از تقاضای وام حتما اطلاعات هویتی خود را 

در سامانه سجام ثبت کنند.

قیمت جدید انواع رنو
در جدول زیر قیمت روز انواع سواری رنو در بازار آزاد را مشاهده می کنید.



  فروشنده )کفش و کیف( آقا
  نوع همکاری: تمام وقت

  روابط عمومی بالا،   مجرد،   حقوق ثابت،   بیمه
)Whatsapp( 09020385300

شرکت معدن یار اسپادانا سهامی خاص )واحد تولیدی 
کنسانتره آهن( واقع در اســتان  اصفهان )محل کار: 
شهرستان نایین( در نظر دارد برای تکمیل کادر پرسنلی 

خود با شرایط ذیل نیرو استخدام نماید:
 نیرو جهت  واحد فرآوری

 نیرو جهت واحد برق
 نیرو جهت واحد مکانیک

 نیروی فنی جوشکار 
najafian71@gmail.com

09191800598 ,09922620730

حسابدار آقا، تمام وقت
  حداقل سابقه کار 2 سال

Office مسلط به نرم افزارهای  
  آشنا به امور حسابداری و انبار

  آشنا به امور مالیاتی و بیمه
  ساعت کار: 8:30-16:30،   بیمه و حقوق ثابت

از متقاضیان واجد شرایط خواهشمندیم رزومه خود را 
به واتس اپ زیر ارسال نمایند. 

لطفا از تماس تلفنی خودداری نمایید.
)Whatsapp( 09134600456

شرکت سپهر  کاغذ اسپادانا واقع در شهرک صنعتی 
رازی جهت تکمیل کادر خود از افراد واجد شرایط دعوت 

به همکاری می نماید.
  جنسیت: آقا

  ترجیحا دارای مهارت  فنی
  دارای حداقل 2 سال سابقه کار

  دارای مدرک دیپلم
  سن: حداکثر 35 سال

  فعال، مسئولیت پذیر، منظم
  ساعت کار:7-19

سرویس از سپاهانشهر، بهارستان و شهرضا
09130335620

کارشناس فروش خانم، تمام وقت
  جهت واحدهای فروش و بازاریابی

  ترجیحا با حداقل یک سال سابقه کار
  منظم

  دارای قدرت بیان و تحلیل بالا،   حقوق توافقی،   بیمه
)Whatsapp( 09130700396

به تعدادی نیرو جهت کار در  طلاسازی  النگو)آشنا 
به کار(نیازمندیم

   سن 20تا30 ،   آقا یا خانم
32289147  ،09382458866

کارشناس فروش
 حداکثر سن 35 سال

B2B آشنا به علم بازاریابی 
 مهارت های گفتاری در بازاریابی تلفنی )تسلط بر کلام، 

خوش گفتار، تاثیر گذار و دارای قدرت مذاکره(
 خلاقیت و نوآوری

 داشتن روحیه کار گروهی
job@didehbonyan.com

03133447667   ،09131080050

نصاب استیکر و بنر تبلیغاتی  
 نیروی غیر ماهر و علاقه منــد در زمینه نصب بنر و 

استیکر تبلیغاتی
 آموزش به صورت رایگان و کامل داده خواهد شد

09133198036

کارشناس فروش،  حسابدار )خانم( و  تحصیلدار
مزایا: حقوق اداره کار+ پورسانت+ بیمه

تلفن: 09396022669, 36545045

تعدادی نیروی  خانــم و  آقا جهت همکاری در یک 
مجموعه غذایی معتبر

سابقه کار الزامی نیست
همراه با  آموزش
**کارگر ساده 

** صندوقدار
** کانتر

    بیمه + سرویس برگشت  
  محدوده شیخ صدوق      09174505714

کارشناس فروش
  نوع همکاری: تمام وقت

  جهت فروش خدمــات طراحی و محصولات معماری 
و داخلی

Excel و CRM مسلط به زبان انگلیسی و  
  حقوق توافقی )ثابت و پورسانتی(

  شــرایط و ســاعات حضور توافقی )حضوری و غیر 
حضوری(

)Whatsapp( 09120590490
03132200560  

evgroup.co2019@gmail.com

بازار کار

جهت درج آگهی های 
استخدامی خود در 
 روزنامه اخبار اصفهان

  با شماره
32274500 

 تماس حاصل فرمایید 

بازار کـار

 تعدادی  بازاریاب خانم و آقا 
 درزمینه پخش  لوازم آرایشی  وبهداشتی 

سن:  زیر 35 سال 
 بصورت تمام  وقت   

حقوق ثابت + پورسانت عالی + بیمه + عیدی + سنوات 
+ پاداش

09103965721

کسب و کار
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اولین روزنامه اقتصادی دو زبانه استان اصفهان

عملکرد مطلوب استارت آپ ها با اصلاح زیرساخت های شهری
یک کارشناس ارشد راه و ترابری گفت: استفاده از وسایل و تجهیزات هوشمند در حمل و نقل عمومی یکی 

از اولین و شاید اصلی  ترین نشانه های هوشمند کردن شهرها باشد.
مجید عموچی با بیان اینکه استارت آپ ها در حوزه شهر توانسته اند به موفقیت نسبی دست پیدا کنند، اظهار 
کرد: موفق ترین استارت آپ های شهر در بخش حمل و نقل شهری است و نرم افزارهای این حوزه مثل نرم 

افزار نشان بیشتر از پنج میلیون نصب فعال دارند.
وی افزود: با این حال هنوز مشکلاتی در حوزه های زیرساختی وجود دارد؛ شرکت هایی که این خدمات را ارائه 

می دهند شرکت هایی کوچک هستند که بر اساس ایده محوری فعالیت خود را انجام می دهند.
این کارشناس ارشد راه و ترابری با تاکید بر اینکه گردآوری و تحلیل داده ها از مهمترین ابعاد هوشمندسازی است، خاطرنشان 

کرد: این شرکت های استارت آپی و نوپا نیاز دارند به اطلاعاتی دسترسی داشته باشند و با تحلیل اطلاعات، خدمت جدیدی تعریف کرده و در 
اختیار شهروندان قرار دهند.

وی تصریح کرد: به طور مثال تاکنون هیچ نرم افزار فعالی در حوزه مسیریابی اتوبوس در کشور موفق نبوده زیرا زیرساخت های مورد نیاز در 
شهرداری های شهرهای کشور ایجاد نشده است و در این خصوص اطلاعاتی در اختیار استارت آپ ها نیست.

ویژگی هایی نظیر اعتبار، جذب 
مشتریان وفادار، افزایش شمار 

طرفداران، محبوبیت و رابطه 
عمیق با مشتریان معنای واقعی 

برند در دنیای مدرن است. اکنون 
یک برند زیرمجموعه صرف یک 
یا چند شرکت شریک محسوب 

نمی شود
،،

برترین ها
یادداشـــت
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تغییر قیمت تاکسی های اینترنتی؛

 افزایش تقاضای سفر، متهم ردیف اول

افزایش قیمت اجناس و خدمات در ماه های ابتدایی هر 
سال بحث تازه ای نیست و به نظر می رسد در سال جدید 
تاکسی های اینترنتی هم از این قائده مستثنی نبود ه اند. 
معادله قیمت تاکسی های اینترنتی همواره موضوع بحثی بوده که یا رانندگان 
از آن ناراضی هستند یا مسافران. اما اکنون و در آستانه  پایان فصل اول سال، 

کفه نارضایتی به سمت مسافران میل کرده است. 

اسنپ و تپسی به عنوان دو بازیگر اصلی این حوزه، می گویند در قیمت پایه افزایش قابل 
توجهی نداشته اند و رشد تقاضای سفر در کنار ثابت بودن تقریبی تعداد رانندگان طی 
یک ماه گذشته، اصلی ترین عامل افزایش قیمت سفرها برای محقق شدن سفرها بوده 

است.
اینطور که به نظر می رسد، شیوع ادامه دار کرونا و لزوم رعایت طرح فاصله گذاری اجتماعی 
موجب شده تا بسیاری از افراد ترجیح دهند به جای استفاده از وسایل حمل ونقل عمومی 
مثل تاکسی، اتوبوس و مترو از تاکسی های اینترنتی استفاده کنند. اگرچه در ماه های 
ابتدایی شیوع کرونا، حجم سفرها به شدت کاهش پیدا کرده بود اما در زمستان گذشته 
اسنپ به عنوان بزرگ ترین تاکسی اینترنتی ایران اعلام کرد که رکورد قبلی تعداد سفر 
در یک روز را جابه جا کرده و صرفا در یک روز، ۲.۳ میلیون سفر موفق داشته است. این 
موضوع به خوبی نشان می دهد که در این شرایط، مســافران استفاده از تاکسی های 

اینترنتی را به استفاده از وسایل حمل ونقل عمومی ترجیح می دهند.
اما طی یک ماه گذشته با مشــاهده قیمت های اسنپ و تپسی، نارضایتی ها نسبت به 
رشد نرخ ها افزایش یافته اســت. اگر چه این افزایش قیمت تنها مختص تاکسی های 
اینترنتی نبوده و کل ناوگان حمل و نقل شهری را در برگرفته است. به طور مثال از ابتدای 

اردیبهشت ماه نرخ کرایه تاکسی در پایتخت ۳۵ درصد افزایش داشت.
به نظر می رسد با پایان تعطیلات عید، ماه رمضان، ادامه دار شدن شیوع کرونا و کاهش 

دورکاری، تقاضای کاربران برای سفرهای درون شهری افزایش داده که همین 
موضوع در افزایش قیمت اسنپ و تپسی توسط الگوریتم این شرکت ها بی تاثیر 
نبوده است. بخش دیگری از نارضایتی کاربران مربوط به تاخیر زیاد برای یافتن 
تاکسی اینترنتی است. به نظر می رسد افزایش هزینه های نگه داری خودرو 
باعث شده تا رانندگان کمتری مشتاق به کسب درآمد از این مسیر باشند. از 
طرفی مدیران تاکسی های اینترنتی می گویند هر چقدر قیمت پایین تر باشد، 

زمان پذیرش توسط رانندگان نیز طولانی تر می شود.

  الگوریتم قیمت گذاری پویا چگونه کار می کند؟
»فرید شهابی« مدیر تجاری اسنپ، در گفتگو با دیجیاتو ضمن تایید گران 
شدن سفرها با اشاره به تورم ســالانه ۳۸.۹ درصدی اعلام شده در فروردین 

ماه امسال، گفت:
»عواملی مثل تورم، افزایش قیمت خودرو، لوازم یدکی، بنزین و اســتهلاک 
خودرو بر قیمت در تاکسی های اینترنتی تاثیر می گذارند. با توجه به نرخ تورم 
و افزایش ۳۵ درصدی نرخ کرایه تاکسیرانی، اسنپ نیز متناسب با افزایش هزینه های 

مختلف یک راننده و در نظر گرفتن عوامل ذکر شده، افزایش قیمت داشته است.«
به گفته وی سیستم قیمت گذاری در تاکسی های اینترنتی هم چنان پویا است و به همین 

دلیل نرخ کرایه ها در مقایسه با سال قبل گاهی ارزان تر و گاهی گران تر می شود.
شهابی با اشاره به ۴ فاکتور »ورودی سفر«، »مسافت سفر«، »مدت زمان سفر« و »نسبت 
عرضه و تقاضا« که قیمت هر سفر در اسنپ را تعیین می کند، به دیجیاتو می گوید ورودی 
سفر، مدت زمان سفر و مسافت ســفر، »قیمت پایه« را تشکیل می دهند که هرچند 
ورودی و مسافت در یک سفر ثابت همیشه یکسان هستند، اما مدت زمان سفر با توجه 
به عواملی مانند ترافیک یا شرایط جوی خاص متغیر است، در نتیجه قیمت پایه سفرها 
در شرایطی که ورودی سفر و مسافت یکسان باشد به دلیل ترافیک و تغییر مدت زمان 

سفر می تواند تغییر کند.
او قیمت پایه متغیر را متاثر از نسبت عرضه و تقاضا دانست که یک الگوریتم به صورت 
هوشمند نسبت عرضه و تقاضا را بررسی می کند و با توجه به آن به قیمت پایه اضافه یا 

از آن کم می شود.
از ســوی دیگر »هومن دمیرچی«، هم بنیان گذار و مدیر عملیات تپسی نیز در پاسخ 
به ســوال دیجیاتو در خصوص چگونگی افزایش قیمت در ســال جدید، به الگوریتم 

قیمت گذاری و متغیر تاکسی های اینترنتی اشاره کرد و گفت:
»از مهم ترین معیارهای قیمت گذاری می توان به فاکتورهایی مثل قیمت پایه، مسافت، 
مدت سفر، که مسائلی مثل شرایط آب و هوایی و میزان ترافیک بر آن موثرند، و نسبت 
میان تعداد درخواست های مسافران و تعداد سفیران فعال اشاره کرد. در نظر داشته باشید 
که همان طور که در شرایطی همچون افزایش درخواست سفر نسبت به تعداد سفیران و 
یا ترافیک، قیمت ها افزایش پیدا می کند، زمانی که تعداد درخواست های سفر نسبت به 

سفیران فعال کمتر است یا ترافیک وجود ندارد، قیمت ها کاهش پیدا می کند.«

  افزایش تقاضا، اصلی ترین عامل رشد قیمت ها
مدیر عملیات تپسی با اشــاره به افزایش تعداد درخواست های سفر با برداشته شدن 
محدودیت های کرونا و اتمام ماه مبارک رمضان، می گوید با توجه به افزایش درخواست ها، 
الگوریتم قیمت گذاری پویا که در مورد قیمــت تصمیم گیری می کند برای بالا رفتن 
پذیرش سفر از سوی رانندگان، ممکن است در برخی مسیرها افزایش قیمت اعمال کند.

مدیر تجاری اسنپ نیز با تایید افزایش تقاضا در پی کاهش محدودیت های کرونایی 
و برگــزاری امتحانات مدارس به صــورت حضوری، تاکید کرد بــه طور کلی قیمت 
تاکسی های اینترنتی با نسبت عرضه و تقاضا رابطه دارد اما این نکته را نباید فراموش 
کرد که گاهی حتی با کمتر شدن درخواست ها نیز قیمت کاهش پیدا نمی کند. فرید 
شهابی برای روشن شدن این موضوع گفت: »ممکن است در شرایطی درخواست ها کم 
شود ولی تعداد رانندگان بیشتر از میزان درخواست ها کاهش یابد، در چنین شرایطی 
قیمت ها بیشتر می شود. برعکس آن نیز می تواند اتفاق بیفتد؛ یعنی اگر درخواست ها 
 زیاد شــود ولی تعداد رانندگان بیشتر از تعداد درخواســت ها باشد، قیمت ها کاهش

 می یابد.«
شهابی در پاسخ به این سوال که کف و سقف تغییر قیمت ها توسط الگوریتم عرضه و تقاضا 
چند درصد است، به دیجیاتو می گوید به صرفه بودن قیمت ها برای راننده و مسافر اهمیت 
بالایی دارد از همین روی اسنپ راه حل های متفاوتی برای آن در نظر گرفته است: »به 
طور مثال برای افزایش یا کاهش قیمت یک حد معینی تعیین می شود و اجازه نمی دهیم 

هزینه  سفر بیشتر از آن بالا یا پایین برود.«
به گفته وی کف و سقف قیمت ها در شهرها و روزهای سال متغیر است اما قیمت ها از کف 
و سقف تعیین شده بیشتر یا کمتر نمی شود. اگر قیمت سفری بیش از این رقم افزایش 
پیدا کند عموما مربوط به افزایش زمان سفر به عنوان یکی از عوامل کلیدی قیمت پایه 

است.
شهابی با بیان این که در روزهای اخیر نرخ رشد درخواست از سوی مسافران از نرخ رشد 
رانندگان پیشی گرفته است، این موضوع را مهم ترین عامل افزایش قیمت ها در این مدت 
می داند. اما برنامه اسنپ برای رفع این مشکل چیست؟ او در پاسخ به این سوال گفت: 
»اسنپ تلاش می کند با تشویق راننده هایی که مدتی است فعالیتی نداشتند و همینطور 
برای راننده های فعال، طرح های تشویقی تعیین کند تا انگیزه فعالیت آن ها بیشتر شود.«

در مجموع، مدیر تجاری اسنپ افزایش قیمت در سامانه اسنپ را وابسته به عواملی مانند 
نرخ تورم، افزایش قیمت خودرو و لوازم یدکی، بنزین و استهلاک خودرو عنوان کرد و 
افزود: »در یک سال اخیر با افزایش چشمگیر قیمت خودرو، لوازم یدکی و در مجموع 
استهلاک خودرو مواجه بودیم و دور از ذهن نیست که فعالیت در تاکسی های اینترنتی با 

کرایه های قبلی برای کاربران راننده از نظر اقتصادی به صرفه نباشد.«
به گفته شهابی اســنپ بر اساس سیســتم محاســبه  قیمت خود تلاش می کند تا 
درخواست های بیشتری را به سفر تبدیل کند اما در این میان طبیعی است اگر هزینه  
سفر پایین باشد راننده ای درخواست را قبول نکند و اگر هزینه بسیار بالا باشد مسافر 

درخواست خود را لغو کند.
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دوراهی اولویت استراتژی برند یا استراتژی کسب و کار   

بِرندَت را بساز!

 اگر یک کسب و 
کار فرآیند توسعه 
و تحقیق پیرامون 

برندسازی مدرن با اتکا 
بر استراتژی برند معتبر 

را پیش ببرد، شانس 
موفقیتش در دنیای 
کسب و کار به شدت 

افزایش می یابد.

تا همین چند سال پیش پاسخ من به پرسش پیرامون نحوه 
ارتباط میان استراتژی کسب و کار و استراتژی برند مبتنی بر 
اولویت استراتژی کسب و کار بود. دلیل اصلی آن نیز ماهیت 
بلندمدت استراتژی کسب و کار در راستای اجرای برخی اعمال 
با هدف دستیابی به اهدافی مشخص بود. به طور معمول کسب 
درآمد در مرکز اهداف استراتژی کسب و کار قرار دارد. به بیانی 
ساده، استراتژی کسب و کار یک بازی مدیریتی در راستای 

افزایش بهره وری و سودآوری شرکت ها قلمداد می شود. 

در این بازی جذاب تعریف 
اهداف اصلی و تلاش برای 
شــناخت مخاطب هدف 
اهمیت بالایی دارد. نکته 
مهم در طراحی استراتژی 
کسب و کار لزوم همکاری 
مدیران تمام بخش هاست. 
به این ترتیب تهیه استراتژی کسب و کار 
بدون توجه به تمام جزییات شرکت مان 

امکان ناپذیر است.
در طول سال های اخیر من در عقیده ام 
پیرامون اولویت استراتژی کسب و کار بر 
استراتژی برند بازنگری کرده ام. اکنون 
اعتقاد اصلی من اولویت استراتژی برند 
بر استراتژی کســب و کار است. دلیل 
اصلی چنین تغییر عقیده ای در تجربه 
عینی ام نهفته اســت. چند سال اخیر 
همه اهالی کسب و کار شاهد فروپاشی 
و شکست استارت آپ ها و از همه مهم تر 
شرکت های دارای سابقه طولانی بوده ایم. 
نکته جالب درخصوص این شکست ها 
بهره مندی تمام شرکت های مذکور از 
استراتژی کســب و کار تقریبا منسجم 
بود، بنابراین علت شکســت را باید در 
جایی دیگر جست. به این ترتیب دلیل 
اصلی شکست آنها در بی توجهی شان 
به نیازهای واقعی مشــتریان و ادراک 

مخاطب هدف از وضعیت برندشان بود.
به بیانی دیگر، هر کســب و کاری باید 
توانایی بررسی دقیق وضعیت مشتریان 
و هماهنگی با نیازهای آنها را داشــته 
باشــد. نتیجه چنین امری دستیابی به 
یک ایده برندســازی خواهد بود. به این 
ترتیب هویت برند ما براساس نیازهای 
اصلی مشتریان شکل می گیرد. برندهای 
بزرگ معمولا توانایــی بالایی در زمینه 
چنین گونه ای از برندســازی دارند. به 
همین دلیل نیز سطح بالایی از اعتماد 
و پذیرش مشتریان را تجربه می کنند. 
مزیت های استراتژی برند شامل کسب 
اعتبار، مرجعیت در کســب و کارمان و 
تبدیل مشتریان عادی به طرفدارهای 
سفت و سخت برندمان است. بدون تردید 
هر برندی در فعالیت های خود به چنین 
اهدافی توجه دارد. با این حال بسیاری از 
آنها نسبت به ناتوانی یک استراتژی کسب 
و کار در پاسخگویی به چنین نیازهایی 
بی توجه اند. فقط درک درست از گستره 
توانایی و ناتوانی استراتژی کسب و کار و 
تفاوت آن با استراتژی برند ما را به سوی 

مسیر درست هدایت خواهد کرد.
ویژگی هایی نظیر اعتبار، جذب مشتریان 
وفادار، افزایش شمار طرفداران، محبوبیت 
و رابطه عمیق با مشتریان معنای واقعی 
برند در دنیای مدرن اســت. اکنون یک 
برنــد زیرمجموعه صرف یــک یا چند 
شرکت شــریک محســوب نمی شود. 
چنین برداشــتی از مفهوم برند بسیار 
قدیمی به نظر می رسد. به همین دلیل 
ما نیازمند بازاندیشی درباره برداشت مان 
از برند هستیم. بدون تردید نوع تلقی ما از 
مفهوم برند بر روی فرآیند برندسازی مان 
نیز تاثیر دارد. وقتی ویژگی نظیر اعتبار 
و تلاش برای ایجــاد رابطه ای عمیق با 
مشتریان را در نظر داشته باشیم، فرآیند 

برندســازی را زیرمجموعه استراتژی 
کسب و کار طبقه بندی نخواهیم کرد. 

دلیل تاکید من بر روی استقلال فرآیند 
برندســازی در ارتباط با اهمیت آن در 

دوران کنونی و نزد مشــتریان اســت. 
اگر یک کســب و کار فرآیند توسعه و 
تحقیق پیرامون برندسازی مدرن با اتکا 
بر اســتراتژی برند معتبر را پیش ببرد، 
شانس موفقیتش در دنیای کسب و کار 
به شدت افزایش می یابد. کلید موفقیت 
برندها در این میان توانایــی انطباق با 
تغییرات حوزه کسب و کار است. یکی 
از اشــتباه های جبران ناپذیر برندها در 
عصر کنونی تلاش برای موفقیت با اتکا به 
استراتژی کسب و کار است. البته منظور 
من نادرستی اســتراتژی کسب و کار و 
عدم نیاز به آن نیست. موضع اصلی من 
اولویت استراتژی برند است. به این ترتیب 
 استراتژی کسب و کار براساس آن شکل

 خواهد گرفت.
گام نخست در راستای تدوین استراتژی 

برند تلاش برای شــناخت درســت از 
مشتریان هدف است. به راستی مشتریان 
واقعی برند ما چه کســانی هســتند؟ 
نیازهای عمیق آنها چیســت؟ چگونه 
باید از احتمال کاستی در تجربه خرید 
مشــتریان از برندمان اطمینان حاصل 
کنیم؟ ناتوانی یک برند در پاسخگویی 
به پرســش های فوق موجب گرایش 
مشتریان به ســوی برندهای جایگزین 
خواهد شــد. به این ترتیب کار ما برای 
بازیابی مشــتریان از دست رفته بسیار 
سخت می شود. فقط زمانی که ما درک 
درستی از تجربه مشتریان داشته باشیم، 
امکان اســتفاده از ترکیبی از ابزارهای 
در دســترس برای جلب رضایت آنها و 
طراحی استراتژی برند تاثیرگذار خواهد 

بود.
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